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GAZETECİLER CEMİYETİNİN GÜNLÜK YAYIN ORGANIDIR

"10 Ekim Annelerinin 
Çığlığı Anıtı" açıldı... 

ANKARA GARI ÖNÜNDE 10 EKİM 2015'TE BARIŞ MİTİNGİ'NE KATILANLARA 
YÖNELİK YAPILAN TERÖR SALDIRISININ ÜZERİNDEN 9 YIL GEÇTİ

CUMHURBAŞKANI ve AK Parti Genel 
Başkanı Recep Tayyip Erdoğan, "Türkiye 
Yüzyılı'nda, şiddetle arasına mesafe koyan 
anlayışa elbette yer vardır ama sırtını dağa 
yaslayan terör siyasetine asla ve asla yer 
yoktur." dedi.

"BİR ELİNDE silah tutarak siyaset yapılmaz" 
diyen Erdoğan, “Tekrar ediyorum; Kobani 
olaylarının hukuki açıdan hesabı sorulmuş-
tur. 10 yılık gecikmeyle bile olsa, 6-8 Ekim 
olaylarına dair samimi bir muhasebenin ya-
pılmasını da önemsiyoruz. Böyle bir tavrın 
sergilenmesinin siyasette inşa etmeye ça-
lıştığımız yumuşama iklimine katkı sunacağı 
açıktır.” şeklinde konuştu. S.5’te

İYİ Parti Genel Başkanı Müsavat Dervişoğlu, 
partisinin TBMM Grup Toplantısı'nda yap-
tığı konuşmada, "Hangi hesaplarla HÜDA 
PAR'ın elini kaldırdığınızı, hangi amaçlarla 
DEM'e el uzattığınızı görüyor ve yakinen 
takip ediyoruz.Dost düşman iyi bilsin ki Tür-
kiye büyük bir ülkenin, Türk de büyük bir 
milletin adıdır. Türkiye'yi sizlere ve sizin kirli 
planlarınıza kurban ettirmeyeceğiz" İfadele-
rini kullandı. S.5’te

"BIR ELINDE 
SILAH TUTARAK 

SIYASET YAPILMAZ"

“TÜRKIYE'YI SIZLERE VE 
SIZIN KIRLI PLANLARINIZA 
KURBAN ETTIRMEYECEĞIZ”

ÖNCEKİ dönem Ankara 
Cumhuriyet Halk Partisi Mil-
letvekili ve Türkiye Büyük 
Millet Meclisi İnsan Hakla-
rını İnceleme Komisyonu 
Üyesi Dr. Servet Ünsal, 
Gazeteciler Cemiyeti’ne 
konuk oldu. Pazar günü 
gerçekleşen Genel Kurul 
için Gazeteciler Cemiyeti 
Başkanı Nazmi Bilgin’i teb-
rik eden Ünsal, yeni dönem 
için iyi dileklerini iletti. 

ONUR Kurulu Üyesi İsmet 
Orhan ile Denetim Kurulu 
Üyesi Serkan Güler’in de 
bulunduğu görüşmede, 
Gazeteciler Cemiyeti’nin 
çalışmaları ve gündeme 
dair tartışmalar ele alındı. 

DR. SERVET ÜNSAL GAZETECILER 
CEMIYETI’NI ZIYARET ETTI

Murat GÜRGEN 8'de

BAŞKENT ANKARA…

Bu kadarı da fazla

ANKARA Garı önünde 10 Ekim 2015'te Barış 
Mitingi'ne katılanlara yönelik yapılan terör 
saldısının saldırının üzerinden 9 yıl geçti. 104 
kişinin yaşamını yitirdiği, yüzlerce insanın ya-
ralı kurtulduğu katliamın 9. yılında, yaşamını 
yitirenler anısına saldırının düzenlendiği yerde 
yapılan 10 Ekim Annelerinin Çığlığı Anıtı açıldı.

ANITIN açılışına, Özgür Özel'in yanı sıra Ankara 
Büyükşehir Belediye Başkanı Mansur Yavaş, 
Çankaya Belediye Başkanı Hüseyin Can Gü-
ner, CHP milletvekilleri ve çok sayıda yurttaş 
katıldı.

ÖZEL, yaptığı konuşmada, "Tanıyıp tanımadığı-
mız herkes birer barış güvercini" diyerek sal-
dırıda hayatını kaybedenleri andı. Özgür Özel 
şöyle konuştu: "9 yıl sonra Türkiye tarihinin en 
acı olaylarından birinin yıl dönümünden bir gün 
önce yıllardır beklenen bir anıtın açılışını yap-
mak üzere buradayız. Tarifsiz acılar yaşadık. 

O GECE Ankara’ya gelen kimseyi durdurma-
dılar. Suriye’den girip buraya gelene kadar 
önüne hiçbir engel çıkarılmayan canlı bomba-
ya adeta, sakın resmi polisten bahsettiğimizi 
sanmayın ama birileri eskort verdiler. Önünü, 
yolunu açtılar. Geldiler, burada o cinayeti işle-
diler, işlettiler. Böyle her sene, her zaman, her 
fırsat söylüyorum. Bu cinayet aydınlandığında, 
katliam aydınlandığında Türkiye’de çok şey 
aydınlanacak.” S.3’te

"EMEK, Barış, Demokrasi Mitingi" için 10 Ekim 
2015'te Ankara Garı önünde toplanan vatandaş-
ların arasına giren terör örgütü DEAŞ mensubu 
iki canlı bombanın gerçekleştirdiği saldırıda 101 
sivil yaşamını yitirdi, 379 kişi yaralandı.

SANIKLAR hakkındaki davayı karara bağlayan 
mahkeme, 10 sanığı "devletin birliğini ve ülke 

bütünlüğünü bozmak" suçundan birer, "101 kişiyi 
kasten öldürme" suçundan da 101'er kez olmak 
üzere toplam 102'şer kez ağırlaştırılmış müebbet 
hapisle cezalandırdı.

MAHKEME, "silahlı terör örgütüne üye olmak" su-
çundan 5 sanığı 12'şer yıl, 4 sanığı ise 7 yıl 6'şar 
ay hapis cezasına mahkum etti. S.3’te

SALDIRIDA 101 SIVIL YAŞAMINI YITIRMIŞTI

Cumhurbaşkanı Erdoğan: 

IYI Parti Genel Başkanı 
Müsavat Dervişoğlu:

ANKARA Büyükşehir Belediyesi, sosyal destek alan 
ailelerin 9-30 yaş arası çocuklarına Gazi Üniversite-
si (GÜ) Hastanesi iş birliğinde rahim ağzı kanserini 
önlemeye yönelik ücretsiz Human Papilloma Virüs 
(HPV) aşısı uygulaması başlattı. Programda 15 yaş 
altı 251 ve 15 yaş üzeri 1324 birey olmak üzere 
1575 kişinin başvurusu alındı. Projenin ilk etabında 
2 bin kişinin aşılanması planlanıyor. S.4’te

Ankara Büyükşehir Belediyesi, 
HPV aşısı uygulaması başlattı

Sanatçılardan sokak 
hayvanlarına destek

YENİ Bağlıca Kültür Sanat 
Komisyonu ve Etimesgut 
Belediyesi tarafından dü-
zenlenen “Can Dostlara 
Vefa” karma resim sergi-
si, Türk Tarih Müzesi’nde 

sanatseverlerin yoğun 
katılımıyla gerçekleş-
ti. Hayvanları koruma 
haftasına dikkat çekilen 
etkinlikte, 64 farklı sanat-
çının eserleri sergilendi. 
Komisyon Başkanı Ayda 
Sezgingül Doğan, orga-
nizasyonun ayrıntılarını 
24 Saat’e anlattı. S.2’de

CEMRE POLAT

“Can Dostlara Vefa” Sergisi: 
TÜRKİYE Fırıncılar Federasyonu Başka-

nı Halil İbrahim Balcı, ekmek fiyatları-
na ilişkin yaptığı açıklamada, "Bu ay 
için fiyat artışı gündemde değil ama 
bu olumsuzluklar böyle devam ede-
cek olursa ekmeğe yansıması normal 
olmaktan da çıkacak diye endişe edi-
yorum. Her zaman ekmeğe yansıması 
yüzde 20-25 bandında olmuştur ama 
olumsuzluklar devam ederse yüzde 50 
fiyat artışı demek olacaktır. Çok olum-
suz tablolar bizi bekliyor. Artışlardan 
dolayı ekmek zammı kaçınılmaz" diye 
konuştu. S.6’da

"Bu aydan sonra ekmek 
zammı kaçınılmaz"

TÜRKİYE 

FIRINCILAR 

FEDERASYONU 

BAŞKANI 

BALCI:

Başkentte çocuk ve gençlerin 
korunmasına yönelik okul 

çevrelerinde denetim yapıldı
ANKARA'nın Mamak ilçesinde çocuk 

ve gençlerin korunmasına yönelik 
tedbirler kapsamında okul çevrelerine 
ve servis araçlarına polis ekipleri 

uygulama yaptı.
MAMAK'taki 54 okul 
çevresi ve servisleri, 
50 ekipteki 140 
emniyet personeli 
tarafından "çocuk 
ve gençlerin 
korunmasına yönelik 
okul çevreleri ile 
servis araçları 
denetim uygulaması" 
kapsamında 
denetlendi. S.5’te
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"CAN DOSTLARA VEFA" sergisi 
ile sokak hayvanlarına destek

Yeni Bağlıca Kültür Sanat Komisyonu ve Etimesgut Belediyesi tarafından düzenlenen "Can Dostlara Vefa" karma resim sergisi, 
Türk Tarih Müzesi'nde sanatseverlerin yoğun katılımıyla gerçekleşti. Hayvanları koruma haftasına dikkat çekilen etkinlikte, 64 
farklı sanatçının eserleri sergilendi. Komisyon Başkanı Ayda Sezgingül Doğan, organizasyonun ayrıntılarını 24 Saat’e anlattı.

CEMRE POLAT

Sanatçılar, kamuoyunda 
halen tartışılan sokak 

hayvanları düzenlemesine tepki 
göstermek amacıyla harekete geç-
ti. "Can Dostlara Vefa" adlı farkın-
dalık sergisi, Ankara'da Türk Tarih 
Müzesi'nde gerçekleşti. 64 farklı 
sanatçının tablolarının izleyici kar-
şısına çıktığı etkinlikte, heykeller, 
seramikler ve çini eserler de yer 
aldı. Geniş katılımla gerçekleşen 
sergide konuşan sanatçılar, sokak 
hayvanlarının korunmasına yöne-
lik mesajlar verdi.

Sokakta yaşayan kedi ve kö-
peklerin insanlarla olan dostluğu-
nun resmedildiği tablolar, sanat-
severler tarafından ilgiyle izlendi. 
Sergide ayrıca ekim ayına özel bir 
Atatürk köşesi de yer aldı. Ekim 
ayının Türkiye için çok önemli ol-
duğunun altını çizen Yeni Bağlıca 
Kültür Sanat Komisyonu Başkanı 
Ayda Sezgingül Doğan, organizas-
yonun ayrıntılarını anlattı.

AYDA DOĞAN: 
SERGİNİN 
GELİRLERİ 
BARINAKLARA 
BAĞIŞLANACAK
Serginin sosyal 

sorumluluk proje-
leri kapsamında 
düzenlendiğini 
belirten Doğan, 
"Sergideki eser-
lerin satış gelir-
lerinden en az 
yüzde 30'unu ba-
rınaklara bağış-
layacağız. Sanat-
çılar olarak sokak 
hayvanlarına karşı 
duyarlılığımızı bu 
şekilde göstermek 
istedik. Bunun gibi 
direnişleri insanların 
gözüne sokmak yerine 
daha duygusal yaklaşmak 
önemli" dedi. Ayrıca sergide 
Atatürk'ü anmak amacıyla özel 
bir köşe hazırlandığını ifade eden 
Doğan, “Ekim ayı bizim için çok 
önemli. Hayvanları koruma günü, 
Ankara’nın başkent oluşu, 29 
Ekim... Atatürk köşemiz var, onun 
anısına da bir gönderme yapmak 
istedik” sözlerini aktardı.

NİLGÜN ALTAN: HAYVANLAR, 
EVİMİZDE DEĞİL SOKAKTA DA 
YAŞASALAR HEPİMİZİN 
DOSTU
Sanatçı Nilgün Altan ise sergi-

nin organize edilmesinde önemli 
rol oynayan Ayda Sezgingül 
Doğan ve Etimesgut Belediyesi’ne 
teşekkür etti. Altan, "Hayvansever 
sanatçılar olarak bu sergiyi açtık. 
Sokak hayvanlarının toplanıp 
uyutulmasına, işkence görmesine 
ya da barınaklara kapatılmasına 

karşıyız. Hay-
vanlar sa-
hiplenilmeli, 
kısırlaştırıl-
ma yapılırsa 
sokakta hay-
van kalmaz" 
şeklinde 
konuştu.

Sanatçıla-
rın yasaya en 

başından beri 
karşı oldu-

ğunu ve karşı 
çıkmaya devam 

edeceklerini 
vurgulayan Altan, 

“Sokak hayvanları 
evimizin dışında da 

yaşasalar hepimizin dostu. 
Sanatçılar olarak böyle bir eylem 
yapmak istedik. Hayvansever 
sanatçı dostlarımızla birlikte bu 
sergiyi açtık. Keşke her belediye 
böyle bir faaliyet yapsa. Köpekle-
rin toplanılıp uyutulması, işkence 
görmesi ya da barınaklara kapa-
tılmasına karşıyım. Bu çocukların 
uyutulmaya değil, sahiplendirilme-
ye ihtiyaçları var. Sergi gelirleri, 
titizlikle seçtiğimiz barınaklara 
ulaşacak, umarım onlara bir fay-
damız dokunur” sözlerini aktardı.

Sergideki tablosunda yalnız 
yaşlı bir adam ile sokak köpeğinin 
dostluklarını anlatan Altan, bu 
konuya dikkat çekmek istediğini 
belirtti. Yurt dışında hayvan barı-
naklarının huzurevleri ve yetim-
hanelerle yan yana kurulduğuna 

dikkat 
çekerek, 
"Bu sayede 
çocuklar 
ve yaşlılar 
hayvanlar-
la birlikte 
büyüyor, in-
sanlar daha 
vicdanlı ve 
vefalı oluyor. 
Biz de bu den-
geyi kurabilir-
sek toplum daha 
mutlu olacak" dedi.

Etimesgut 
Belediyesi’nin sokak hay-
vanlarını koruduğunu ve Başkan 
Erdal Beşikçioğlu’nun bir köpeği 
belediye çalışanı olarak işe alma-
sının çok güzel bir davranış oldu-
ğunu söyleyen Sanatçı, “Aslında 
hayvanlarla insanların dostluğunu 
pekiştirmek çok kolay. Çocuklara 
küçük yaşlarda hayvan sevgisi 

aşı-
lanması, her 
kurumda en 
az bir hayvan 
bulunması 
gibi küçük 
hareketlerle 
bu dengeyi 
kurabilirsek; 

insanlık daha 
güzel olacak, 

vicdanları-
mız daha temiz 

olacak, daha mutlu 
ve huzurlu insanlar 

olacağız. Erdal Başka-
nın  da yapmak istediği anladığım 
kadarıyla bu” diye konuştu.

Sanatçıların eserleriyle hay-
van haklarına dikkat çektiği sergi, 
sanatseverler tarafından da sokak 
hayvanlarının korunması için 
önemli bir adım olarak değerlen-
dirildi.

Bağlıca Kültür 
Sanat Komisyonu 

Başkanı Ayda 
Sezgingül Doğan

Sanatçı 
Nilgün Altan
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1974’te gösterime giren Arkadaş filmin-
de Melike Demirağ’ın söylediği şarkı, 

gençlik yıllarımızda belleğimize kazınmıştı. 
Şarkıdaki “Olmasın hiç o ta içten gülen gözler-
de yaş/ Yollarımız ayrılsa bile seninle arkadaş” 
sözleri, bence parçanın en etkili cümlesiydi.

Torunum 3 yaşındayken bir şarkı bestele-
mişti. 4 kıtalık şarkısının bir dörtlüğü şöyleydi: 
“Pencereden bakarken/ Arkadaşımı beklerken/ 
Oyuncaklarımı dizerken/ Kendi başıma oyna-
rım…” Ona, arkadaş ne demektir diye sordum, 
‘oynayabileceğiniz biri’ diye cevap verdi.  6 
yaşına gelince, bir arkadaşta olması gereken 
iki özelliğin, hoşgörü ve tarafsızlık olduğunu 
söyledi. Hoşgörü ve tarafsızlık… Gerçekten, 
“yollarımız ayrılsa bile”, en az 60 yıldır görüş-
tüğümüz birkaç arkadaşımız varsa, genellikle 
bu sayededir. 

Arkadaş kelimesinin ilk anlamı Mikrofonla 
İletişim ve Medya kitabında, “Yakınlık duyu-
lan, duygu, düşünce ve zevkleri benzer kimse-
ler. Dost, yaren, yoldaş, refik” olarak verilmiş. 
İkinci anlamı ise “İş, meslek, çevre ve etkinlik 
gereği ilgi kurulan kimse”dir.  Arkadaş, sami-
miyetine inanılan ve tereddüt etmeden güve-
nilen kişidir. Psikologlar, kişinin birbirinden 
farklı arkadaşlarının, bir bulmacanın parçaları 
gibi olduğunu söyler. Kimi ciddi, kimi şakacı 
olsa da her biri, kişinin bir yanını yansıtır.

Arkadaş sözündeki a seslerinin üçü de açık 
a’dır ve fonetik olarak birbirine eşittir. Açık a, 
dilimizdeki a seslerinin en çok kullanılanı yani 
popüler olanıdır. Dört ünsüzden k dışındakiler 
ise diş etkili seslerdir. Dolayısıyla arkadaş, 
sesleri birbirine uyumlu bir sözcüktür. Zaten 
arkadaşlıkta da yakınlık ve uyum gözetilmez 
mi? Seslerin psikolojisini inceleyen bilim 

insanları, kelimelerin yalın söyleyişlerinin, 
anlam ve insan üzerindeki etkisini de inceli-
yorlardır mutlaka. Nitekim Prof. Dr. Mehmet 
Öz, arkadaşlığın sağlık için de yararlı olduğu-
nu yazmıştır.

Çocuklukta başlayan arkadaşlıklar, gece ve 
gündüzü anlatan ‘İki arkadaş birbirini kovalar’ 
bilmecesine geldiyse sınıf arkadaşlığı başlamış 
demektir. Büyüdükçe çeşitlenen arkadaşlığa 
gün gelir dostluk da eklenir. Gençliğinde de-
falarca işittiği mesai arkadaşlığının ne demek 
olduğunu ise işe girince anlar. Artık yıllarca 
sürecek ve giderek çoğalacak iş arkadaşları 
ve meslektaşları olacaktır. Sporcunun takım 
arkadaşı, tiyatrocunun rol arkadaşı, askerin 
silah arkadaşı, mühendisin proje arkadaşı, 
şoförün yol arkadaşı, şarkıcının saz arkadaşı 
vardır. Dostluğa uzanan yol da arkadaşlıktan 
geçecektir. 

Birçok meslektaş arasında bilgi paylaşı-
mı olmasına rağmen, gazeteci meslektaşlar 
arasında paylaşım pek olmaz. Hele farklı yayın 
organlarında çalışıyorsanız, yayınlanmamış 
bir paylaşım, bilgiyi satmak olarak yorumla-
nabilir. Bu bakımdan gazeteciler arasındaki 
arkadaşlık, işler tamamlandıktan ve mesai 
bittikten sonra başlar. Bu da birlikte olunan bir 
mekânda, üye olunan bir dernekte, bir cemi-

yette gerçekleşir. Dernek ve cemiyetlerin her 
toplantısı, gazeteciler için bir buluşma ortamı, 
eski ve yeni arkadaşlarla ayaküstü de olsa 
sohbet noktasıdır. Yönetimin seçileceği, her 
toplantı ise demokrasinin nimetlerinden biri 
olarak değerlendirilir ve her üye bu toplantıda 
bulunmak için fırsat yaratır. Adı forum, kon-
ferans, kongre, zirve veya genel kurul da olsa 
gazeteci derneklerinin veya cemiyetlerinin bu 
toplantıları, üyelerin topluca bir araya geldiği, 
emeklilikten sonra yıllarca birbirini görmeyen-
lerin kavuştuğu sıcak bir ortamdır.

6 Ekim 2024 günü, 78 yıl önce Ankara'da 
kurulan Türkiye'nin ilk Gazeteciler 
Cemiyeti’nin genel kurulunun yapıldığı 800 
kişilik salon, tümüyle dolmuş ve dışarıda da 
arkadaşlarıyla oturup sohbet eden kalabalık bir 
gazeteci topluluğu da vardı... Yaklaşık 1.700 
üyesi bulunan Cemiyetin genel kurulunu izle-
mek için gelenler de buradaydı ve genel kurul, 
Ankara gazetecilerinin ilgi odağı olmuştu. 
Cemiyet kurulmadan önce doğanlar da vardı 
3-5 yıllık gazeteciler de. Ayrıca Türkiye’deki 
birçok gazeteci örgütü, toplantıya bir temsilci 
göndermişti.  Deneyimli gazeteci Can Pulak, 
oybirliğiyle genel kurulu yönetti. 

Toplantıda verilen aralarda, Cemiyetin genç 
gazeteciler için verdiği eğitimlerden yararla-

nanlar da deneyimli gazetecilerle tanışma fır-
satı buldu, kısa da olsa anılarını dinledi. Çünkü 
yıllarca birlikte çalıştığınız arkadaşlarınızla 
olan anıları aktarmak hem genç yayıncılarla 
hem de yayıncılığı merak edenlerle, önemli bir 
kaynağı paylaşmak demektir. Böyle bir ortam-
da emekli gazeteciler, birbirlerini hatırlayarak 
40-50 yıl önceki anılarını tazeledi, aynı kurum-
da çalışmış olanlar, geçmişi yad etme fırsatı 
buldu. Seçimli genel kurulda Nazmi Bilgin ve 
Nursun Erel başkan adaylarıydı. Seçimi, favori 
aday Nazmi Bilgin kazandı. Genel Kurulda ya-
pılan konuşmalarda gerek cemiyet üyelerinin 
gerekse Türkiye’deki gazeteciliğin sorunlarına 
yer verildi. Bu sorunların en önemlilerinden 
biri, Basın İlan Kurumu’nun cemiyetin 24 Saat 
Gazetesi’ne ağır cezalar vermesi ve gazetenin 
bu yüzden fiziki değil dijital olarak yayınlan-
masına yol açılmasıydı. Bu büyük haksızlık 
dile getirilirken şu noktayı belirtmek gerekir: 
hemen tüm gazeteler bir siyasi organın veya 
holdingin sözcüsü gibi yayın yaparken 24 Saat 
Gazetesi, belki de Türkiye’de tarafsız yayın 
yapan tek gazetedir. 1970’li yıllardaki TRT 
gibidir aslında. Gazete içeriğini okuyanlar, bu 
cümleme hak verecektir. Özellikle uluslararası 
ilişkilerde yaşanan sorunlar ve Orta-Doğu’daki 
durum tarafsız bir gazeteye, bu sayfalarda yo-
rum yapacak bilinçli gazetecilere çok ihtiyacı-
mız olduğunu ortaya koymuyor mu?

Mehmet Akif Ersoy’un, “Arkadaş! Yurdu-
ma alçakları uğratma sakın/ Siper et gövdeni, 
dursun bu hayâsızca akın” dizelerini biraz 
da bu açıdan düşünmek gerek ama dilimizde 
bir deyim vardır: “Arkadaşını söyle sana kim 
olduğunu söyleyeyim.”

Arkadaş
Şener METE     

MİKROFON VE İLETİŞİM

ANKARA (ANKA)- CHP Genel Baş-
kanı Özgür Özel, Ankara Garı önünde 10 
Ekim 2015'te "Barış Mitingi"ne katılanlara 
yönelik düzenlenen ve 104 kişinin yaşa-
mını yitirdiği terör saldırısının 9. yılında, 
Ankara Garı meydanında yaptırılan "10 
Ekim Annelerinin Çığlığı Anıtı'nın açılışına 
katılarak, saldırıda hayatını kaybedenleri 
andı. Özel, "Tanıyıp tanımadığımız herkes 
birer barış güvercini... Onların hepsi buraya 
'barış, demokrasi olsun' demeye geldi" 
ifadelerini kullandı. 

Ankara Garı önünde 10 Ekim 2015'te 
Barış Mitingi'ne katılanlara yönelik yapılan 
terör saldısının saldırının üzerinden 9 
yıl geçti. 104 kişinin yaşamını yitirdiği, 
yüzlerce insanın yaralı kurtulduğu katliamın 
9. yılında, yaşamını yitirenler anısına sal-
dırının düzenlendiği yerde yapılan 10 Ekim 
Annelerinin Çığlığı Anıtı açıldı.

Anıtın açılışına, Özgür Özel'in yanı 
sıra Ankara Büyükşehir Belediye Başkanı 
Mansur Yavaş, Çankaya Belediye Başkanı 
Hüseyin Can Güner, CHP milletvekilleri ve 
çok sayıda yurttaş katıldı.

Özel, yaptığı konuşmada, "Tanıyıp 
tanımadığımız herkes birer barış güvercini" 
diyerek saldırıda hayatını kaybedenleri 
andı. Özgür Özel şöyle konuştu:

"9 yıl sonra Türkiye tarihinin en acı 
olaylarından birinin yıl dönümünden bir gün 
önce yıllardır beklenen bir anıtın açılışını 
yapmak üzere buradayız. Tarifsiz acılar 
yaşadık. Gözünüzün önüne getirirseniz son 
30 yılda neler yaşandı diye gerçekten tarif-
siz acılar yaşadık. Soma faciası ile birlikte 
beni en derinden yaralayan acılardan birisi 
10 Ekim Gar katliamı. O gün burası barut, 
kan kokusunun herkesin genzini yaktığı 
korkunç bir görüntüydü. Sonra korkunç, 
dayanılması güç fotoğraflar görmeye 
başladık. '10 Ekim günü saat 10.00’da 
buluşacağız' demişlerdi. 104 kişinin haya-
tını kaybedecek terör saldırısı ile bu hale 
geleceğimizi hiç düşünmemiştik. Tanıyıp 
tanımadığımız herkes birer barış güverci-
ni... Onların hepsi buraya 'barış, demokrasi 
olsun' demeye geldi.

Birileri buraya Türkiye’yi karıştırmaya, 
efendim iktidar seçimi tek başına kazana-
mamış, bir ara dönem yaşanıyor, o dönem-
de istikrarsızlık yaratılsın diye ne kadar 
terör örgütü varsa harekete geçti ve geçi-
rildi. Kokteyl terör dendi, o dendi, bu dendi. 
Sonuçta Ankara ve Türkiye biraz önce 
söylediği çok sayıda eylemle ama bunlar-
dan ilki Suruç’ta 33 gencin katledildiği ey-
lemdi. İşaret fişeği seçimlerden 2 gün önce 
Diyarbakır’da mitingde patlayan bomba ile 
oldu. Ama buraya o görevi yapmaya gelen 
cani katil tanıdık biriydi. Veli Ağbaba’nın 
başkanlığında oluşturulan IŞİD’i Araştırma 
Komisyonu, Adıyaman’a gitmişti, İslam Çay 

Ocağı diye bir çay ocağında bombacının 
çay içtiği, bombacının oturup konuştuğu 
Suruç'taki bombacının arkadaşlarıyla ko-
nuştu, o bombacının ne olduğunu inceledi 
ve Suruç bombacısının kardeşinin IŞİD’de 
olduğunu, her an yeni bir eyleme katılabile-
ceğini söylediler. Raporda yazdı. O geceyi 
anlatan herkes Manisa’dan gelen, İzmir, 
Sinop, Trabzon, Adıyaman’dan, herkes 
şunu söylüyor, öyle güvenlik önlemleri olur 
ki normalde her şehrin girişinde durdurur-
lar. Her şehrin girişinde kimlik toplarlar. Her 
şehrin girişinde GBT bakarlar. Yarım saat 
sonra salarlar. Biz otobüsleri, o yüzden çok 
erken çıkardık. Bir baktık hiç durmadan 
Ankara’ya vardık...

O gece Ankara’ya gelen kimseyi dur-
durmadılar. Suriye’den girip buraya gelene 
kadar önüne hiçbir engel çıkarılmayan 
canlı bombaya adeta, sakın resmi polisten 
bahsettiğimizi sanmayın ama birileri eskort 
verdiler. Önünü, yolunu açtılar. Geldiler, 
burada o cinayeti işlediler, işlettiler. Böyle 
her sene, her zaman, her fırsat söylüyo-
rum. Bu cinayet aydınlandığında, katliam 
aydınlandığında Türkiye’de çok şey aydın-
lanacak. Bir dönem değişmeden bu ülkede 
bu cinayet, katliam aydınlanmayacak. IŞİD 
mensuplarının kimini salıyorlar, bir daha 
dolaşsın, bir daha tutuyorlar, kimine müeb-
bet veriyorlar. Ne önemi var? Affedersin, 
çok kötü bir şey söylemeyeyim ama orada 
gördüklerine insan, insan demeye utanıyor. 
Bıraksalar, yarın talimat verseler her biri-
mizin içini açar, kalbini yerler, öyle kalpsiz, 
vicdansız, öyle vahşi adamlar. Ama o 
eylemi burada kim yaptırdı, sonuçlarından 
kim istifade etti? Türkiye’deki bütün terör 
örgütlerini bir anda kim kanlı eylemler için 
harekete geçirdi, o mekanizma nasıl işledi, 
bundan kim istifade etti? Bir dönüp ona 
bakmak lazım. Bir gün bakacağız.

Bizi doğru yerde tutan, Gar katlia-

mındaki, Soma katliamındaki ailelerin, 
tren faciasındaki ailelerin, Hendek’teki, 
Afyon’daki ailelerin, Aladağ’daki ailelerin, 
nerede bir mağdur varsa o mağdurların, 
o kayıpların ailelerinin birbirlerinin acıla-
rı üzerinden birbirlerine sevgi ve onurla 
kurdukları bağ, bizi ayakta tutuyor ve 
tutmaya devam edecek. Kötülük ancak 
böyle kaybedecek. Kötülük kendi kendine 
kaybetmiyor. Kötülük karşısındaki iyi insan-
ların cesaretiyle, ferasetiyle, mücadelesiyle 
kaybediyor. Ben kötülüğün kaybedeceğine 
inanıyorum. Bugün kötülük mevzisini daha 
kaybetmiştir. 104 insan hayatını kaybetmiş, 
onları korumakla mükellef devlet görevini 
yapmamış. Bir facia ortaya çıkmış. Anmak 
için anıt yapacaksın, ona direniyor kötülük. 
9 yıl sonra siz o güçlü yüreklerinizle o kötü-
lükten bir mevzi daha aldınız. Kötülük geri-
liyor. Biz kötülüğü hep beraber yeneceğiz. 
Bunu öyle kaba siyasetle, sözde siyasetle 
değil hissederek yeneceğiz. Hissederek, 
şuramızda hissederek yeneceğiz. Çünkü 
onların kötülüğüne karşı ancak ve ancak 
sizin yüreklerinizin haklı gücü ve onuru 
onları yenebilir. Biz yanınızdayız. Olmaya 
devam edeceğiz. Hep yanınızda olduk, 
bundan sonra da olacağız. Sizden ilham 
aldık, almaya devam edeceğiz. Sizden güç 
alıyoruz, almaya devam edeceğiz. Günü 
gelince bu kötülüğü bütün mevzilerden sö-
küp atıp, iyilerin iktidarını, onurlu insanların 
iktidarını, haklıların iktidarını, mağdurların 
ve mazlumların iktidarını kuracağız. Sonra 
o kötülerden teker teker hesap soracağız. 
Ant içiyorum buna. Önünüzde buna ant 
içiyorum.”

YAVAŞ: "TERÖR EN AĞIR 
İNSANLIK SUÇUDUR"
 Ankara Büyükşehir Belediye Başkanı 

Mansur Yavaş da 10 Ekim'deki saldırı ile 
aynı dönemde içinde yaşanan diğer terör 
olaylarını hatırlatarak "Terörde hayatını 

kaybeden hiçbir vatandaşımızı unutmuyo-
ruz" dedi. 

Mansur Yavaş, şunları söyledi:
"Bugün burada 10 Ekim 2015 tarihinde 

Ankara Garı önünde gerçekleştirilen terör 
saldırısında hayatını kaybeden değerli 
kardeşlerimizi anmak ve onların anısını 
yaşatmak için bir araya gelmiş bulunuyo-
ruz. O günlerde hatırlarsanız maalesef 
Ankara'mızın her yerinde terör olayları 
vardı. Anafartalar Çarşısı önünde suçsuz 
masum insanlar, bir patlama sonucu öldü. 
Güvenpark'ta aynı şekilde oraya da bir anıt 
yapılıyor, Orada otobüs bekleyen ve vakit 
geçiren masum insanlar patlamada hayat-
larını kaybettiler. Yine Merasim Sokak'ta 
keza aynısı. Terörde hayatını kaybeden 
hiçbir vatandaşımızı unutmuyoruz. Terör 
en ağır insanlık suçudur. Genellikle hep 
masum insanları hedef alır. İşte bu nedenle 
bugün açılışını gerçekleştirdiğimiz 10 Ekim 
Annelerin Çığlığı Anıtı sadece bir yapı değil 
aynı zamanda geçmişte yaşanan acıların 
ve kayıplarımızın simgesidir. Bu anıt kay-
bettiğimiz canların hatırasını yaşatmanın 
yanı sıra teröre karşı duruşumuzun ve ba-
rış arayışımızın güçlü bir ifadesidir. Burada 
yalnızca kayıplarımızı anmakla kalmıyor. 
Aynı zamanda barış ve kardeşlik içerisinde 
yaşama kararlılığımızı, tek yürek olduğu-
muzu da vurguluyoruz. 2015 yılının Ekim 
ayı barış ve demokrasi için Ankara'dan 
tren garı önünde bir araya gelen vatandaş-
larımız maalesef hain bir saldırı sonunda 
hayatlarını kaybetmişlerdir.

"CİNAYETİN VE KATLİAMIN 
HAKLI DAVASI YOKTUR"
Yaşananların ardından Ankara Büyük-

şehir Belediye Meclisi bu terör saldırısı 
sonrası hayatını kaybedenlerin anısının ya-
şatılması amacıyla bir karar aldı. Saldırının 
olduğu bu alana 'Demokrasi Meydanı' adını 
verdi. Ayrıca bu kararla birlikte buraya bir 
demokrasi anıtı kararı 2015 yılında Bele-
diye Meclisi tarafından verilmiştir. İsimlen-
dirme kararı hemen uygulandı. Ancak anıt 
bir türlü yapılamadı. Ancak bugün burada 
yıllardır bekleyen bu projenin hayata geçi-
rilmesiyle 10 Ekim Anneler Çığlığı Anıtı'nı 
aşmanın gururunu yaşıyoruz. Bu anıt 
geçmişimizi unutmadığımızın ve terörün 
her türlüsüne karşı durmaya kararlı oldu-
ğumuzun bir göstergesidir. Unutmayalım 
ki kayıplarımızın hatırasını yaşatmak bizim 
en önemli sorumluluğumuzdur. Terörün 
her türlüsünü lanetliyoruz. Öğrencilere, ço-
cuklara, bebeklere, masum insanlara karşı 
işlenen terörün haklılığı olmaz. Terörle 
insan öldürerek hiç hiçbir haklı dava olmaz. 
Bu nedenle teröre karşı duruşumuzu her 
yerde, her zaman ifade ediyoruz. Cinayetin 
ve katliamın haklı davası yoktur."

"10 EKİM ANNELERİNİN ÇIĞLIĞI ANITI" AÇILDI... 

Özel: Cinayet aydınlandığında 
Türkiye'de çok şey aydınlanacak

ANKARA (AA) - Adalet Bakanı Yılmaz 
Tunç, Ankara Cumhuriyet Başsavcılığının 
talebi üzerine Ankara 1. Sulh Ceza Ha-
kimliğince mesajlaşma ve sosyal medya 
uygulaması Discord'a erişim engellenmesi 
kararı verildiğini bildirdi.

Bakan Tunç, sosyal medya hesabın-
dan yaptığı açıklamada, Discord isimli 
sosyal medya platformunda 5651 Sayılı 
"İnternet ortamında yapılan yayınların dü-

zenlenmesi ve bu yayınlar yoluyla işlenen 
suçlarla mücadele edilmesi" hakkında 
kanunun 8/1 maddesinde yer alan "ço-
cukların cinsel istismarı ve müstehcenlik" 
suçlarının işlendiğine dair yeterli şüphenin 
bulunduğunu belirtti.

Ankara Cumhuriyet Başsavcılığının ta-
lebi üzerine de harekete geçildiğini aktaran 
Tunç, Ankara 1. Sulh Ceza Hakimliğince 
söz konusu sosyal medya uygulamasının 

tüm yayınlarının içerikten çıkartılarak belir-
tilen URL adreslerine Türkiye'den erişimin 
engellenmesi kararı verildiğini kaydetti.

Geleceğin teminatı gençleri ve ço-
cukları sosyal medyanın ve internetin suç 
teşkil eden zararlı yayınlarından korumak-
ta kararlı olduklarını vurgulayan Tunç, 
"Toplumsal yapımızın temelini sarsmaya 
yönelik girişimlere asla müsaade etmeye-
ceğiz." ifadesini kullandı.

ANKARA (AA) - Türkiye'de en 
çok sivil ölümle sonuçlanan terör 
saldırısı olarak tarihe geçen gar 
saldırısının üzerinden 9 yıl geçti.

Türkiye, 10 Ekim 2015'te ta-
rihinin en kanlı terör saldırısıyla 
sarsıldı. "Emek, Barış ve Demok-
rasi Mitingi" için farklı illerden 
gelen yüzlerce kişinin toplandığı 
Ankara Garı önünde, terör örgütü 
DEAŞ mensubu iki canlı bombanın 
gerçekleştirdiği saldırıda, 101 sivil 
yaşamını yitirmiş, 379 kişi yaralan-
mıştı. En çok sivil ölümle sonuçla-
nan terör saldırısı olarak Türkiye 
tarihine geçen saldırının üzerinden 
9 yıl geçti.

Türkiye'nin siyasi tarihi açı-
sından birçok önemli gelişmenin 
yaşandığı 2015'te, terör örgütleri 
PKK ile DEAŞ, sivilleri hedef alan 
saldırılar gerçekleştirdi.

Şanlıurfa'nın Suruç Belediyesi 
Kültür Merkezi'nin bahçesinde, 20 
Temmuz 2015'te basın açıklaması 
yapan gruba düzenlenen "canlı 
bomba" saldırısında 34 kişi hayatını 
kaybetti.

Terör örgütü DEAŞ, bu saldırının 
ardından 10 Ekim 2015'te bu kez An-
kara Garı'nda kanlı yüzünü gösterdi 
ve yine sivilleri hedef aldı. İki canlı 
bombanın düzenlediği saldırıda, 2'si 
çocuk 101 kişi yaşamını yitirdi, 379 
kişi yaralandı. Hayatını kaybedenler 
için üç gün ulusal yas ilan edildi, 
mitingi organize eden sendika ve 
meslek odaları grev kararı aldı.

TÜRKİYE'NİN DÖRT BİR 
TARAFINDAN GELDİLER
Saldırının gerçekleştiği yıl, 

iç savaşın sürdüğü Suriye'den 
Türkiye'ye yönelik saldırılara karşı 
önlem almak için sınır hattına asker 
ve mühimmat sevkiyatı yapıldı. 
Bunun üzerine aralarında HDP ve 
CHP'li bazı milletvekillerinin de bu-
lunduğu sivil toplum kuruluşlarının 
katılımıyla "Barış Bloku" oluşturul-
du.

"Suriye'de savaşa son, 
Türkiye'nin Suriye'ye müdahalesine 
hayır" sloganıyla bildiri yayımlayan 
blok, ilk toplantısını 10 Temmuz 
2015'te İstanbul'da düzenledi. Ardın-
dan miting, protesto ve yürüyüşler 
yapan blok, 10 Ekim 2015'te Ankara 
Sıhhiye'de "Emek, Barış, Demokrasi 
Mitingi" düzenleyeceklerini açıkladı.

Bu oluşumu destekleyen HDP, 
DİSK, KESK, TMMOB ve TTB'den de 
mitinge katılım için çağrı yapıldı ve 
vatandaşlardan mitingin yapılacağı 
Sıhhiye Meydanı'na gelmeden önce 
Ankara Garı önünde toplanmaları 
istendi. Türkiye'nin farklı illerinden 
Ankara'ya gelenler, gar kavşağı 
önünde buluştu.

CANLI BOMBALAR PEŞ 
PEŞE İNFİLAK ETTİ
Mitingin yapılacağı bilgisini alan 

terör örgütü DEAŞ, Yunus Emre 
Alagöz ile kimliği tespit edilemeyen 
Suriye uyruklu teröristi, saldırı için 
Gaziantep'ten Ankara'ya gönderdi.

Canlı bombaları taşıyan araç, 
saat 09.00 sıralarında Konya yolu 
Mevlana Bulvarı'ndaki güvenlik 
kameralarınca kaydedildi.

Yaklaşık 15 dakika sonra araçtan 
inen teröristler, bu kez taksiyle 
İnönü Bulvarı üzerinden TBMM 
önünden geçti.

Terör örgütü DEAŞ'ın 
gar saldırısında 101 

sivil yaşamını yitirmişti

Sosyal medya uygulaması Discord'a erişim engeli getirildi
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BULMACANIN ÇÖZÜMÜ

9-30 yaş arasındaki 
kadınlar aşı olabilecek 

HABER MERKEZİ- Ankara 
Büyükşehir Belediyesi, Mansur 
Yavaş’ın liderliğinde önemli bir 
sağlık projesini daha hayata geçirdi. 
Gazi Üniversitesi Hastanesi ile iş bir-
liğinde, sosyal destek alan ailelerin 
9-30 yaş arası çocuklarına ücretsiz 
HPV aşısı uygulanmaya başlandı. 
15 milyon 180 bin liralık bütçeyle 
gerçekleştirilen projede, 251’i 15 yaş 
altı, 1324’ü ise 15 yaş üzeri olmak 
üzere toplam 1575 kişinin başvurusu 
kabul edildi. Proje kapsamında 2 bin 
kişinin aşılanması hedefleniyor.  

Ankara Büyükşehir Belediye 
Başkanı Mansur Yavaş’ın 31 Mart 
Mahalli İdareler Genel Seçimleri 
öncesi verdiği sözler bir bir hayata 
geçiyor.

SMA taşıyıcı taraması, Tip 1 
diyabet hastası öğrencilere diyabet 
sensörü desteği gibi birçok yenilikçi 
projenin ardından, şimdi de sosyal 
destek alan ailelerin çocuklarına üc-
retsiz HPV aşısı uygulaması başladı. 

Sağlık alanındaki öncü projele-
riyle dikkat çeken Ankara Büyükşe-
hir Belediyesi, Türkiye’de ilk defa 
Başkan Mansur Yavaş tarafından 
duyurulan ‘Sosyal destek alan ailele-
rin çocukları için ücretsiz HPV aşısı’ 
uygulamasını başlatarak önemli bir 
adım daha attı. 9-30 yaş aralığındaki 
bireyleri kapsayan HPV Aşı Programı 
için 20 Mart-20 Nisan 2024 tarihleri 
arasında başvurular kabul edildi. 
Gazi Üniversitesi Hastanesi iş birli-
ğiyle gerçekleştirilen programda 15 
yaş altı 251 ve 15 yaş üzeri 1324 bi-
rey olmak üzere toplam 1575 kişinin 
başvurusu kabul edildi. 15 milyon 
180 bin liralık bütçe ayrılan projede 5 
bin doz HPV aşısı temin edilirken, ilk 
dozlar Gazi Hastanesi’nde yapılmaya 
başlandı. Projenin ilk etabında 2 bin 
kişinin aşılanması planlanıyor.

Ücretsiz HPV aşısı uygulama-
sıyla ilgili detayları paylaşan Sağlık 
İşleri Daire Başkanı Mustafa Ünsal, 
Ankara halkının sağlığına katkı 
sağlamak amacıyla çalışmalara 
aralıksız devam ettiklerini söyle-
di. Ankara Büyükşehir Belediyesi 
olarak sağlık alanında birçok projeye 
imza attıklarından bahseden Ünsal, 
“Bugün de HPV aşısı uygulamasına 
başlıyoruz” dedi. Proje kapsamında 
9-30 yaş arasındaki kız çocuklarına 
ve kadınlara, rahim ağzı kanserini 
önlemeye yönelik üç doz HPV aşısı 
yapılacağını belirten Ünsal, “İlk doz 
bugün uygulanıyor, ikinci doz 2 ay 
sonra ve üçüncü doz ise 6 ay sonra 

yapılacak. Bu proje, yaklaşık bir yıl 
sürecek” diye konuştu.

11 BELEDİYE ANKARA’DAN 
DESTEK ALDI
Türkiye’de ilk kez Ankara Bü-

yükşehir Belediye Başkanı Mansur 
Yavaş’ın duyurduğu projeye yaklaşık 
11 belediyenin teknik destek almak 
için başvurduğunu, bunlardan 6’sı-
nın büyükşehir belediyesi olduğunu 
kaydeden Ünsal, konuşmasının so-
nunda sosyal devlet ilkesine vurgu 
yaparak, “Gönül ister ki bu aşılar 
Sosyal Güvenlik Kurumu (SGK) 
tarafından ödeme kapsamına dahil 
edilsin ve tüm vatandaşlarımız bu 
aşıdan faydalanabilsin” ifadelerini 
kullandı.

PROF. DR. BOSTANCI: “BU 
İŞ BİRLİĞİNDEN MUTLULUK 
DUYUYORUZ”
Aşı uygulamalarının Gazi Üni-

versitesi Hastanesi bünyesinde sür-
düğünü belirten Başhekim Prof. Dr. 
Prof. Dr. Hasan Bostancı da, Ankara 
Büyükşehir Belediyesi ile daha önce 
de iş birliği yaptıklarını hatırlatarak, 
“Onlarla bu iş birliğini yapmaktan 
mutluluk duyuyoruz. İnşallah bu 
uygulama yayılarak tüm Türkiye’de 
devam edecektir” dedi. 

PROF. DR. ŞENOL: 
“ENFEKSİYONU ÖNLEMENİN 
TEK YOLU AŞI”
Gazi Üniversitesi Tıp Fakültesi 

Enfeksiyon Hastalıkları ve Klinik 
Mikrobiyoloji Anabilim Dalı Öğretim 
Üyesi Prof. Dr. Esin Davutoğlu Şenol 
ise, Ankara Büyükşehir Belediyesi 
ile ortak yürütülen projenin önemine 
dikkat çekerek, “Çok önemli bir sos-
yal sorumluluk projesinin parçası 

olmak, üçüncü basamak bir hastane 
olarak bizim için gurur verici. Burası 
Türkiye’nin ilk erişkin aşı merkezi. 
Ankara Büyükşehir Belediyesi ile 
birlikte yürüttüğümüz projenin, kız 
çocuklarını, kadınları ve aslında her 
bireyi ilgilendiren bir kanser aşısı 
olması çok mühim” diye konuştu. 

Aşının etkinliği üzerine vurgu 
yapan Şenol, “HPV aşısı, özellikle 
15 yaş altındaki bireylere uygulandı-
ğında yüzde 99,5 oranında koruma 
sağlıyor. Enfeksiyon kadın ve erkek 
bireylerin yüzde 85’ini etkiliyor. 
Dileriz ki Türkiye’deki tüm kadınlar 
ve erkekler bu aşıya kavuşur. Bu en-
feksiyonu önlemenin başka bir yolu 
yok” ifadelerini kullandı.

“HER GÜN ÜÇ KADIN RAHİM 
AĞZI KANSERİNDEN ÖLÜYOR”
Türkiye’de her gün 7 kadının 

rahim ağzı kanseri tanısı aldığını 
ve 3 kadının bu hastalık nedeniy-
le hayatını kaybettiğini belirten 
Şenol, “Aşı, bilimsel bir buluş ama 
iyi merkezlerde kayıtlı bir şekilde 
yapılması gereken çok önemli bir 
uygulamadır. Gazi Üniversitesi 
Enfeksiyon Hastalıkları Anabilim Dalı 
ekibi olarak, erişkin aşı merkezinin 
yürütülmesinden ve projenin hazır-
lanmasından sorumluyuz. Hem Gazi 
Üniversitesi’ne hem Gazi Üniversi-
tesi Tıp Fakültesi ile ekibime hem de 
böyle büyük bir projeye imza attığı 
için Ankara Büyükşehir’e çok teşek-
kür ediyorum” diyerek konuşmasını 
tamamladı.

HALK SAĞLIĞI KONUSUNDA 
İLKLERE İMZA ATILDI
Ankara Büyükşehir Belediyesi, 

HPV aşısı dışında sağlık alanında 

bir-
çok yenilikçi projeye imza 
atmaya devam ediyor. LGS ve 
YKS’ye giren Tip 1 diyabet hastası 
öğrencilere diyabet sensörü desteği 
sağlayan Büyükşehir Belediyesi, 
aynı zamanda Türkiye’de ilk kez 
ücretsiz SMA taşıyıcılık testi uygula-
masını başlattı. Bu proje daha sonra 
Sağlık Bakanlığı tarafından Ulusal 
Aşı Programı’na alındı. Bunun yanı 
sıra, ilk yardım ve ileri sürüş teknik-
leri eğitimleri ile solunum fonksiyon 
testi gibi hizmetlerle de halk sağlığı-
na katkı sağlanmaya devam ediliyor.

VATANDAŞLARDAN MANSUR 
YAVAŞ’A TEŞEKKÜR
Gazi Üniversitesi Hastanesi Ye-

tişkin Aşı Merkezi’ne gelerek ilk doz 
HPV aşısını yaptıran vatandaşlardan 
bazıları şunları söyledi:

Buse Nur Taşman: “Proje için 
Mansur Başkan’ımıza ve emeği ge-
çen herkese çok teşekkür ediyoruz. 
HPV aşısı serviks kanserinden ka-
dınların korunması için çok önemli 
bir aşı. Çok yüksek fiyatlara yapılı-
yor, 3-4 doz şeklinde uygulanıyor. 
Belediyemizin bize bu projede önce-
lik sağlaması çok önemli ve değerli. 
Hem kendim hem de hemcinslerim 
adına çok heyecanlandım ve mutlu 
oldum. Ankara’mız için de çok büyük 
ve değerli bir proje.”

Ayça Ordu: “Çevremde çoğu in-
san pahalı olması nedeniyle bu aşıyı 
yaptıramıyor. Birçok riski önlediğini 
biliyorum. Durumu olmayanlar için 
çok iyi bir uygulama olduğunu düşü-
nüyorum.” 

Kübra Zeytün: “Ankara Büyük-
şehir Belediye Başkanımız Mansur 
Yavaş’a bize böyle bir imkân sağ-
ladığı için teşekkür ediyoruz. HPV 
önemli bir aşı ve ücretli olmasından 
dolayı birçok kişi yaptıramıyor.”

Bir yerde gözüme ilişince ilgilenmem 
kaçınmaz oldu.. O tanıdığımız, popüler 

olmuş sanatçılarımızın hepimizin dillerinde 
olan eserlerinin TRT tarafından sudan bahane-
lerle  yasaklandığını gördüm.. Bugün ki durum 
ise bundan farklı değil. İktidarla iyi değilse 
aran senin sanatçılığının esamesi okunmuyor. 
Allahtan  TV sayısı çok fazla olduğu için  her-
kes bir kanal bulabiliyor kendini hayranlarınla 
buluşturacak…

Ama70’ li 80’li  yıllarda  hendeği atlamak 
çok zordu.. Bu hendek Denetleme Kurulu idi 
ve başındaki Aydın Ongun’un lakabı da ‘altın 
makas’tı. 

Barış Manço'nun "Kızılcıklar" şarkısı "Kızıl 
Komünizmi" çağrıştırdığı için, "Arkadaşım 
eşek" şarkısı ise "İnsanın arkadaşı eşek ola-
maz" gerekçesiyle yasaklanmıştı. (Manço’ya 
şarkı isminin ‘Kuzu’ olarak değiştirmesi öne-
rilmiş!!)..

1 Mayıs Marşı plağının ardından hakkında 
davaların açılmasıyla birlikte yoğun bir yasak 
süreci yaşayan ve vatandaşlıktan çıkarılan Cem 
Karaca ise 'Kavga' şarkısı sözlerinden ötürü 
ekran yasağından nasibini almıştı...

Nur Yoldaş'ın "Sultan -ı Yegah"ı Şarkısının 
sözlerindeki uzatma ve inceltme işaretleriyle 
okunmadığı için, Orhan Gencebay'ın "Batsın 
Bu Dünya" isimli şarkısı, mevcut düzene isyan 
edip, insanların ruh halini bozuyor diye,..

Sezen Aksu'nun "Sarışınım" şarkısı, 
bestecisi Ara Dinkjan'ın, söz yazarı Lina 
Nikolakopoulou'nun ve düzenlemeyi yapan 
Onno Tunç'un Ermeni olması nedeniyle dene-
timden geçememişti...

Leman Sam' ın "Anladım" şarkısı, içinde 
geçen, Dün gece hiç tanımadığım bir erkeğe / 
sırf sana benziyor diye / usulca sokulup / Mer-
haba dedim/ sözleri nedeniyle ,

Musa Eroğlu’nun "Yolun Sonu Görünü-
yor" türküsü  intiharı özendirdiği gerekçesiyle 
yasaklanmıştı.. 

Adnan Şenses’in "Doldur Meyhaneci" şar-
kısı halkı içmeye teşvik ediyor diye denetime 
takılmıştı...

Sözleri, /Ormancı da gelir gelmez yıkar 
masayı / söz dinlemez ormancı, çekmiş kafayı 
/ aman ormancı, canım ormancı / Köyümüze 
bıraktın yoktan bir acı ... şeklinde olan 'Orman-
cı' türküsü Ormancıların devletin memuru ol-
dukları ve türküde ormancılara, dolayısıyla da 

devlete yergi ve sitem yapıldığı gerekçesiyle..
Barış Manço'nun *Lambaya Püf De" şarkı-

sında ise erotik öğeler bulmuştu TRT sansürü...
Yine Barış Manço'nun *Ölüm Allah’ın 

Emri"nin yasaklanma gerekçesi, girişinde 
zurna çalmasıydı. Bir halk müziği enstrümanı, 
pop şarkısında ne arıyor gerekçesi ile denetime 
takılmıştı...

Cem Karaca’nın "Emrah"ı, şarkı sözlerinde 
geçen ak memeler yüzünden reddedilmişti..

Özdemir Erdoğan''ın "İkinci Bahar"ı, ahlaka 
aykırı sözler barındırdığı için TRT tarafından 
yasaklanan şarkılar arasına girmişti...

Bulutsuzluk Özlemi 'nin, "Güneye 
Giderken"i; solda güneş yükseliyordu cüm-
lesinde solculuk iması sezildiği için onay 
görmemişti..

Berge'nin "Acıların Kadını" şarkısı insan-
ların ruh halini kötü yönde etkilediği için TRT 
denetimine takılmıştı..

Şenay'iın İnsanlar el ele tutuşsa/ Hayat bay-

ram olsa dediği şarkı, komünist propagandası 
yaptığı gerekçesi ile onay görmemişti

Aylin Aslım'ın "Güldünya" şarkısı halkı 
küçük düşürdüğü gerekçesiyle yasaklanmıştı.

İbrahim Tatlıses'in, "Güneş Doğmayacak 
Üstüme" şarkısı intiharı özendirdiği gerekçe-
siyle TRT tarafından reddedilmişti.

İlhan İrem’i, küpe taktığı için televizyona 
çıkartmıyor ama bunu böyle söyleyemeyece-
ğinden, tuhaf gerekçeler buluyordu. Bir şarkı-
sında geçen “Bir bulanık suda kirli bir yosun 
gibi / Görünmüyorsun temizle kalbini” dizele-
rinin hatalı olduğunu söylemişti mesela...

Barış Manço’nun “Lambaya Püf De” adı 
düzenlemesini “ahlaka mugayyir” bularak 
yayımlanmasına izin vermeyen kurul, aynı 
ezginin enstrümantal versiyonu olan “Tavuk-
lara Kışşt De”yi, “gitarcı gitarı erotik çalıyor” 
gerekçesiyle geri çevirmişti!

80’li yıllardan sonra, TRT Denetleme 
Kurulu’nun faaliyetleri hız kesmeden sürer. 
Mazhar Fuat Özkan albümü “Geldiler”in esas 
şarkısı “Ali Desidero”, denetime takılan şarkı-
lardan sadece biri. Şarkı sözlerinde geçen kimi 
kelimeleri “argo” bulan kurul, bolca geçen 
“MFÖ” lafına “reklam yapılıyor” gerekçesiyle 
karşı çıkmıştı. 

Bizlere saçma ve komik gibi gelen bu olay-
lar bir dönemin gerçekleri idi…

TRT’nin altın makasına 
geçmişten bir bakış

DÜNDEN KALANLAR

Süreyya ORAL                         

Altındağ Belediyesi, "Kamu Etiği" konulu seminer düzenledi
HABER MERKEZİ- Altındağ Bele-

diyesi bünyesinde görev yapan perso-
neller için "Kamu Etiği" konulu seminer 
düzenlendi. Ankara Üniversitesi Eğitim 
Bilimleri Fakültesi, Eğitim Bilimleri 
Bölümü, Eğitim Yönetimi Anabilim Dalı 
hocası Prof. Dr. İnayet Aydın tara-
fından gerçekleştirilen sunum büyük 
beğeni topladı. Aydın, kamu çalışanla-
rına etik kavramının ve etik değerlere 
bağlılığın öneminden bahsetti.

"KAMU GÖREVİ, KAMU 
GÜVENİ DEMEKTİR" 
Kamu görevlerinde etik davranış-

ların öneminden bahseden Aydın, per-
sonellere kamu için çalışırken dikkat 
edilecek hususlar ve kamu görevli-
lerinin uyması gerek etik davranışlar 
hakkında bilgi verdi. Aydın "Kamu gö-
revlileri kendilerini sürekli güncellemeli 
ve geliştirmeli. Halka hizmet bilinciyle 
hareket edilmeli, standartlara mutlaka 
uyulmalı, kamu kurumun amaç ve 
misyonuna bağlı kalınmalı, dürüst ve 
tarafsız çalışılmalı, doğruluğa bağlı 
kalınmalı ve tarafsız olunmalı… Kamu 
görevi, aynı zamanda kamu güveni 
demektir. Güven sarsıcı her tür davra-

nıştan uzak durulmalı" dedi. 
Salı Sohbetleri'nin her hafta yeni 

konu ve konuklarla devam edeceğinin 
altını çizen Altındağ Belediye Başkanı 
Dr. Veysel Tiryaki, "Belediyemiz bün-
yesinde görev yapan personellerimiz 
için düzenlendiğimiz Salı Sohbetleri 
büyük ilgi görüyor. Personelimizin 
seminerlere ilgi gösterdiğini görmek 
bizleri de memnun ediyor. Seminerde 
konuşulan konular oldukça önemli… 
Personellerimizi farklı konularda farklı 
seminerlerle buluşturmaya devam 
edeceğiz" ifadelerini kullandı.

TÜRKİYE’DE İLK KEZ MANSUR YAVAŞ’IN DUYURDUĞU ÜCRETSİZ HPV AŞISI UYGULAMASI BAŞLADI

HABER MERKEZİ- Etimesgut Belediyesi, 
2024-2025 Eğitim Öğretim döneminde üniversite 
hayali kuran öğrencilere büyük bir fırsat sunuyor. 
Ekonomik anlamda içinden geçtiğimiz zor günler 
sebebi ile tasarruf tedbirlerini asla eğitim alanın-
daki hizmetlerine yansıtmayan Etimesgut Belediye 
Başkanı Erdal Beşikçioğlu, hem ailelere destek 
olmak hem de gençlerin geleceğine yatırım yapmak 
niyetiyle ücretsiz kurs merkezini hizmete geçirdi. 
Kurs açılışına Başkan Yardımcısı Ebru Keyvan, 
Sosyal Destek Hizmetleri Müdürü İsmail Açar, Muh-
tarlık İşleri Müdürü Fatih Albayrak, Kent Konseyi 
Başkanı Ayhan Yılmaz, Teftiş Kurulu ve İç Denetim 
Uzmanı Tarhan Özkaya, Etimgem İdari Personel 
ve öğretmen kadrosu ile çok sayıda veli katılım 
gerçekleştirdi.

Etimesgut Belediye Başkanı Sayın Erdal 
Beşikçioğlu’nun eğitime verdiği önemin ve yenilikçi 
hizmet anlayışının bir yansıması olarak hayata 
geçirdiği ücretsiz ETİMGEM kurs merkezi LGS 7. 
ve 8. Sınıf ile YKS 12. sınıf ve mezun kursları ile 
Psikolojik Danışmanlık Rehberlik hizmeti sunmak-
tadır.  Alanında uzman öğretmen kadrosu, dene-
yimli yöneticileri ile gençlerin akademik başarılarına 
katkı sağlamayı hedefleyen ETİMGEM eğitim 
faaliyetlerine başlıyor.

ETİMGEM kurs merkezinin açılış konuşmasını 
gerçekleştiren Başkan Yardımcısı Ebru Keyvan, 
”Öncelikle hepinize hoş geldiniz diyorum. Sevgili 
veliler, sevgili öğrenciler ve sayın katılımcılar bugün 
bizim çok gurur duyduğumuz bir gün. Yaklaşık 1,5 
aydır bu tesisi ortaya çıkarmaya çalışıyoruz.  Plan-
lamamızın asıl amacı geleceğimizin teminatı olan 
çocuklarımıza nasıl bir katkıda bulunabileceğimizdi. 
Hem lise hem üniversite grubu çocuklarımıza üc-
retsiz eğitim desteği vermeyi düşündük. Bu konuda 
hızlı bir çalışma içine girdik. Personel istihdamı-
mızı sağladık, eğitim programımızı ortaya koyduk. 
Gerek fiziksel şartlarımızın iyileştirilmesi gerekse 
eğitimin sağlıklı bir ortamda yapılmasını sağladık. 
Bundan sonrasını sizlerin takdirine bırakıyoruz.

Etimesgut Belediyesi'nden 
ücretsiz kurs merkezi
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TBMM (AA) - Cumhurbaşkanı 
ve AK Parti Genel Başkanı Recep 
Tayyip Erdoğan, "Türkiye Yüzyılı'nda, 
şiddetle arasına mesafe koyan an-
layışa elbette yer vardır ama sırtını 
dağa yaslayan terör siyasetine asla 
ve asla yer yoktur." dedi.

Erdoğan, AK Parti TBMM Grup 
Toplantısı'nda yaptığı konuşmada, 
TBMM'nin 28. Dönem 3. Yasama 
Yılı'nın, siyasi partilere, milletvekil-
lerine ve Meclis çalışanlarına hayırlı 
olmasını diledi.

Erdoğan, hayatını kaybeden 
Saadet Partisi Kurucu Genel Başkanı 
Recai Kutan'ın, Türkiye'ye ve Türk 
milletine kıymetli hizmetler yaptığını, 
Milli Görüş Hareketi'nin çınarlarından 
olduğunu ifade etti.

Beyefendi kişiliği, mütevazi tavrı, 
alicenaplığı, çalışkanlığı ve davasına 
olan sarsılmaz bağlılığıyla Kutan'ın 
her zaman hayırla anılacağını söy-
leyen Erdoğan, Kutan'ı, özlemle ve 
şükranla yad edeceklerini dile getirdi.

"6-8 EKİM OLAYLARINDA 
ROLÜ OLANLAR HAK 
ETTİKLERİ CEZALARA 
ÇARPTIRILMIŞTIR"
Cumhurbaşkanı Erdoğan, şöyle 

devam etti:
"Dün, 6-8 Ekim olaylarının 

10'uncu yıl dönümüydü. Kobani 
bahanesiyle kışkırtılan bu menfur 
olaylarda 2 emniyet görevlimiz şehit 
oldu, 35 kişi hayatını kaybetti, 435'i 
sivil, 326'sı güvenlik görevlisi 761 in-
sanımız da yaralandı. Bugün malum 
çevreler tarafından hala demokratik 
bir eylem gibi lanse edilen olaylar so-
nucunda çok sayıda ev, iş yeri, okul, 
Kur'an kursu, kütüphane, kültür mer-
kezi, müze ve yurt binası zarar gördü. 

Bilhassa ihtiyaç sahiplerine kurban 
eti dağıtırken katledilen 16 yaşındaki 
Yasin Börü ve arkadaşlarına yapılan 
canilikleri, değil üzerinden 10 yıl, 
yüzyıl geçse bile unutmayız. Şunu da 
biliyoruz; ciğer paresini kaybetmiş bir 
annenin yürek yangınını ancak ada-
letin tecellisi söndürebilir. 6-8 Ekim 
olaylarında rolü olanlar bağımsız 
Türk mahkemeleri önünde, işledikleri 
suçların hesabını vermiş, hak ettikleri 
cezalara çarptırılmıştır."

Daha sonra Suriye'de yaşananla-
rın ve mahkeme sürecinin 6-8 Ekim 
olaylarının nasıl bir tertip olduğunu 
ortaya çıkardığını vurgulayan Erdo-
ğan, "Fakat, o dönem emperyalistle-
rin bölgesel planlarına alet olanlar bu 
olaylarla yüzleşme cesaretini halen 
gösteremedi. Keza 6-8 Ekim olayla-

rına sırf oy uğruna şaşı bakan devrin 
CHP yönetimi de bundan dolayı 
henüz nedamet getirmedi. Lafa her 
başladıklarında 'Biz Türkiye partisiyiz' 
diyenlerin her fırsatta Türkiyelileştir-
me iddiasında bulunanların, ülkemizi 
uçurumun kenarına kadar getiren 
bu travmayla mutlaka hesaplaşması 
gerektiğine inanıyoruz." diye konuştu.

Erdoğan, demokratik siyasette 
şiddete ve teröre asla yer olmadığını 
herkesin anlaması gerektiğinin altını 
çizdi.

"CUMHUR İTTİFAKI OLARAK 
ÜLKEMİZİN MESELELERİNİ 
EN GENİŞ MUTABAKATLA 
ÇÖZMEYİ ARZU VE TEMENNİ 
EDİYORUZ"
"Bir elinde silah tutarak siyaset ya-

pılmaz" diyen Erdoğan, şiddetin hak 
arama yolu olarak görülmesiyle de 
siyaset yapılamayacağını belirterek, 
"Türkiye Yüzyılı'nda, şiddetle arasına 
mesafe koyan anlayışa elbette yer 
vardır ama sırtını dağa yaslayan terör 
siyasetine asla ve asla yer yoktur. 
Tekrar ediyorum; Kobani olaylarının 
hukuki açıdan hesabı sorulmuştur. 10 
yılık gecikmeyle bile olsa, 6-8 Ekim 
olaylarına dair samimi bir muhasebe-
nin yapılmasını da önemsiyoruz. Böy-
le bir tavrın sergilenmesinin siyasette 
inşa etmeye çalıştığımız yumuşama 
iklimine katkı sunacağı açıktır." şek-
linde konuştu.

Erdoğan, yeni yasama yılında 
siyasette farklı bir üslup ve söylem 
görmeyi istediklerine dikkati çekerek, 
şunları kaydetti:

"Bölgemizin de içinde bulundu-
ğu atmosferi düşünerek, daha fazla 
konuşmaya, daha fazla uzlaşıya, 
diyalog zeminini daha fazla geniş-
letmeye ihtiyacımız olduğu kanaa-
tindeyiz. Milletin faydasına olacak 
hiçbir konuda diyalogdan kaçınmayız. 
Cumhur İttifakı olarak yeni dönemde 
ülkemizin meselelerini mümkün olan 
en geniş mutabakatla çözmeyi arzu 
ve temenni ediyoruz. MHP Genel 
Başkanı Sayın Devlet Bahçeli'nin 
gerek Meclis'in ilk günü, gerekse dün 
yaptığı açıklamaları takdirle karşılıyor, 
Türk demokrasisi ve 85 milyonun 
kardeşliği adına çok kıymetli buluyo-
ruz. Cumhur İttifakı'nın uzattığı elin 
değerinin muhatapları tarafından da 
layıkıyla anlaşılmasını ümit ediyoruz. 
Beklentimiz, hiçbir ayrım yapmadan 
Meclis'teki tüm siyasi partilerin de bu 
anlayış içinde hareket etmeleridir."

Erdoğan'dan Bahçeli'nin DEM Partililerle tokalaşmasına övgü: Çok kıymetli buluyoruz

"Milletin faydasına olacak hiçbir 
konuda diyalogdan kaçınmayız"TBMM (AA)- İYİ 

Parti Genel Başkanı 
Müsavat Dervişoğlu, 
"Bunca dert dururken, 
Tayyip Erdoğan'ın 
siyasi geleceğini 
şekillendirecek ve ona 
yeni imkanlar sunmak 
üzere planlanan sivil 
ambalajlı anayasa 
değişikliğini konuşmak 
bizim için zül ve gerçekten zillettir. Bütün bunlar, 
Türkiye'nin yakıcı sorunlarının gölgelenmesi için 
tartışma zeminine taşınan planlardır." dedi.

Dervişoğlu, İYİ Parti TBMM Grup 
Toplantısı'nda yaptığı konuşmada, son zaman-
larda medyaya yansıyan bazı şiddet olaylarından 
örnekler vererek, suçluların, mevcut düzenin 
sunduğu müsamahadan cesaret bulduğunu dile 
getirdi.

Ceza sistemindeki hafifletici sebepler, iyi hal 
indirimleri ve yetersiz denetimlerin adeta suça 
davetiye çıkardığını, suçluların her seferinde daha 
da cesaretlendiğini söyleyen Dervişoğlu, "Bu mil-
letin vicdanı sessiz kalamaz, kalmayacak. Bırakın 
hala 'yapacağız, edeceğiz' ile biten cümleler kur-
mayı. Geçen 22 yılda adalet konusunda hiçbir şey 
yapmasaydınız, her şeyi olduğu gibi bıraksaydınız 
zaten bu kadar cinayet olmazdı. Yaptığınız infaz 
düzenlemeleriyle suçluları cezasız bıraktınız. 
Dünya Ekonomik Forumunun Küresel Cinsiyet 
Farkı 2024 raporuna göre 146 ülke arasında 
Suudi Arabistan'ın bile gerisine düşerek 127. sıra-
dayız. Ne vicdanımıza ne de milletimizin asaletine 
yakışmayan bu neticenin mimarı sizin süregelen 
yanlış politikalarınız değil mi?" diye konuştu.

YENİ ANAYASA TARTIŞMALARI
Cumhurbaşkanlığı Hükümet Sistemi'ni eleş-

tiren Dervişoğlu, bugün uygulanan sistemin, yıl-
lardır şikayet edilen bürokratik oligarşiyi daha da 
derinleştirdiğini iddia etti. İYİ Parti Genel Başkanı 
Dervişoğlu, şunları kaydetti:

"Kamu kurumları ile parlamento arasındaki 
bağlar kopmuş, milletvekilleriyle yürütme arasında 
bir iletişim kopukluğu oluşmuştur. Bakanlarla bile 
doğrudan temas kuramayan milletvekilleri, nasıl 
milletin sesi olacak? İşte bu ahval içinde illa da bir 
düzen değişikliği yapılacaksa, bunun yönü bellidir; 
o yön parlamenter demokrasidir. Biz, halkın 
iradesinin tam anlamıyla yansıdığı demokratik bir 
sistemi savunuyoruz ve bundan asla taviz ver-
meyeceğiz. Ancak anayasa değişikliği, birilerinin 
güç arzusunu meşrulaştırmak için bir araç haline 
getirilecekse ya da bu tartışma üzerinden suni 
gündemler yaratılacaksa, hiç kimse benden ve İYİ 
Parti'den buna rıza göstermemizi beklemesin.

Çünkü bizim mücadelemiz, bu milletin irade-
sini ve özgürlüğünü tam anlamıyla temsil eden bir 
sistem içindir. Ve biz, halkın sesi olmaktan asla 
geri adım atmayacağız. Bu ülke elbette tartışarak 
ve sahip olduğu potansiyelin farkına vararak tüm 
problemlerini aşacak güçtedir. Ancak 'Erdoğan 
nasıl bir daha aday olur, bir beş yıl daha onu nasıl 
cumhurbaşkanı yaparız, nasıl bir seçim daha ka-
zanır?' gibi sorulara cevap arayan bir tartışmada, 
tartışmanın adı anayasa tartışması dahi olsa biz 
yokuz, İYİ Parti yok, cesurlar yoktur. Konuşmamız 
gereken daha ciddi ve her biri bu iktidarın sebep 
olduğu, varoluşumuza ve huzurumuza dair önemli 
konularımız var."

TBMM'DEKİ KAPALI OTURUM
TBMM Genel Kurulunda, İsrail'in Lübnan'ı 

işgal girişimi ve bölgede yaşanan gelişmelerin ele 
alındığı dünkü kapalı oturuma değinen Dervi-
şoğlu, "Kimse endişe etmesin, ne katil İsrail ne 
de arkasındaki güçler Türkiye topraklarına göz 
dikemez, işgal edemez ve bunu aklından dahi 
geçiremez. Türkiye'yi yönetenler içeride tıkanınca, 
dışarıda tehdit yaratmaya çalışmanın ve bunun 
üzerine politika bina etmeye kalkışmanın esiri 
olmuşlardır." görüşünü paylaştı.

"Ne zaman içeride bir sıkıntı oluyor, ne zaman 
büyük milletin gerçek dertlerini kamuoyuyla payla-
şıyoruz hemen önümüze siyasi hesap getiriyorlar 
o da genellikle güvenlik ve dış tehdit oluyor" ifade-
sini kullanan Dervişoğlu, şöyle devam etti:

"Hangi hesaplarla HÜDA PAR'ın elini kaldırdı-
ğınızı, hangi amaçlarla DEM'e el uzattığınızı gö-
rüyor ve yakinen takip ediyoruz. Bu konularla ilgili 
söyleyecek çok sözümüz olacak. Eğer Türkiye'nin 
gündemine gelirse tıpkı sığınmacılar konusunda 
olduğu gibi, tıpkı kapalı nüfus sayımında olduğu 
gibi anayasa konusunda da bu hükümete öneri-
lerimiz olacak. Reddedemeyecekleri önerilerimiz 
olacak. Dost düşman iyi bilsin ki Türkiye büyük 
bir ülkenin, Türk de büyük bir milletin adıdır. 
Türkiye'yi sizlere ve sizin kirli planlarınıza kurban 
ettirmeyeceğiz."

Dervişoğlu, İYİ Parti TBMM 
Grup Toplantısı'nda konuştu:

"Ülke genelinde kapsamlı 
bir kapalı nüfus 

sayımı yapılmalıdır"

ANKARA (AA) - Sağlık Bakanlığın-
ca geçen yıl yenidoğan, okul öncesi ve 
ilkokul 1. sınıftaki 2,4 milyon bebek ve 
çocuk göz taramasından geçirildi, 17 
bininde çeşitli görme kusurları tespit 
edildi.

Her yıl ekim ayının ikinci perşembe 
gününe denk gelen Dünya Görme Günü 
kapsamında, önlenebilir körlük ve gör-
me kusurları konusuna küresel anlamda 
dikkat çekmek ve farkındalık oluşturmak 
amaçlanıyor.

Dünya Sağlık Örgütü'ne (DSÖ) göre, 
küresel olarak yaklaşık 1 milyar insanın 
önlenebilecek veya henüz çözülmemiş 
bir görme bozukluğu bulunuyor.

Görme sorunlarında ilk sırayı gözde 
kırma kusuru alırken, bunu katarakt, 
glokom, korneal opasiteler, diyabetik re-
tinopati ve trahom izliyor. Ayrıca yaşlılık 
kaynaklı yakın ve uzak mesafeyi görme 
bozukluğu da en sık görülen problemler 
arasında sıralanıyor.

15 YAŞ VE ÜZERİ NÜFUSUN 
YÜZDE 5,1'İNDE GÖRME 
SORUNLARI VAR
Türkiye'deki ağır engellilerin yaklaşık 

yüzde 9,5'ini görme engelliler oluşturu-
yor.

Sağlık Bakanlığının "2022 Sağlık 
İstatistikleri Yıllığı" verilerine göre, 15 
yaş ve üzeri nüfusta görme sorunu olan 
birey oranı yüzde 5,1. Bu yaş grubunda 
kadınların yüzde 6,5'inde, erkeklerin 
ise yüzde 3,7'sinde görme problemleri 
bulunuyor.

AİLE HEKİMLERİ, BEBEK 
VE ÇOCUKLARDA GÖRME 
TARAMALARINI YÜRÜTÜYOR
Bakanlık, Türkiye'de bebeklik ve 

çocukluk çağında sık görülen görme so-
runlarının erken tanı ve tedavisi için Ulu-
sal Görme Tarama Programı yürütüyor. 
Program kapsamında, 2015'te yenido-
ğanlara, 2016'da okul öncesi çocuklara, 
2018'de ise okul çağı çocuklara yönelik 
görme taramaları başlatıldı.

Bu çerçevede, 0-3 aylık bebeklere, 
36-48 aylık çocuklara ve ilkokul birinci 
sınıf öğrencilerine çocuk izlem protokol-
leri doğrultusunda aile hekimlerince göz 
taramaları yapılıyor.

Kendilerine kayıtlı her bebek ve 
çocuğu belirlenen yaşlarda tarayan aile 

hekimleri, görme problemi açısından 
riskli bulunanları göz hastalıkları uzman-
larına sevk ediyor.

Ücretsiz yapılan taramalarla, tanı 
alan bebek ve çocukların erken dö-
nemde tedavilerinin yapılması ve ileride 
görme sorunu yaşamalarının önüne 
geçilebilmesi amaçlanıyor.

Bakanlık, göz taramalarının yanı 
sıra yenidoğanlar ve ilkokul 1. sınıflara 
yönelik işitme taramalarını da yapıyor.

Ayrıca "Okulda Sağlığın Korunması 
ve Geliştirilmesi Programı" ile çocukla-
rın genel sağlığına yönelik çalışmalar da 

yürütülüyor, çocukların periyodik sağlık 
muayeneleri ve izlemleri aile hekimlikleri 
üzerinden devam ettiriliyor.

GEÇEN YIL 2,4 MİLYON 
BEBEK VE ÇOCUK GÖZ 
TARAMASINDAN GEÇİRİLDİ
Ulusal Görme Tarama Programı 

kapsamında, 2023'te yenidoğan, okul 
öncesi dönem ve ilkokul 1. sınıftaki 
toplam 2 milyon 400 bin bebek ve çocuk 
tarandı.

Göz taraması yapılan bebek ve 
çocukların yaklaşık 17 bininde görme 
problemi belirlendi.

Türkiye'de 17 bin bebek ve çocukta 
görme sorunları saptandı

ANKARA (AA) - Ankara'nın 
Mamak ilçesinde çocuk ve gençlerin 
korunmasına yönelik tedbirler kap-
samında okul çevrelerine ve servis 
araçlarına polis ekipleri uygulama 
yaptı.

Mamak'taki 54 okul çevresi ve 
servisleri, 50 ekipteki 140 emni-
yet personeli tarafından "çocuk ve 
gençlerin korunmasına yönelik okul 
çevreleri ile servis araçları denetim 
uygulaması" kapsamında denetlendi.

Ankara Emniyet Müdürlüğü 
Çocuk Şubesi koordinesinde Asayiş, 

Narkotik Suçlarla Mücadele, Trafik 
Denetleme şube müdürlüklerinin 
denetimleri, ilçedeki Cebeci Mesleki 
ve Teknik Anadolu Lisesi çevresinde 
de gerçekleştirildi.

Okulun yakınındaki parklarda kişi-
lerin kimlikleri kontrol edildi. Ekipler-
ce, çevredeki alkol ve tütün mamulleri 
satışı yapılan yerlerin belgeleri denet-
lendi ve gerekli uyarılar yapıldı.

Ekipler, okulun önünden geçen 
okul servis araçları ve taşıtları da 
durdurarak, sürücülerin ve araçların 
belgelerini kontrol etti.

Başkentte çocuk ve gençlerin 
korunmasına yönelik okul 

çevrelerinde denetim yapıldı
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ANKARA (ANKA)-Türkiye 
Fırıncılar Federasyonu 
Başkanı Halil İbrahim Bal-
cı, ekmek fiyatlarına ilişkin 
yaptıı açıklamada, "Bu ay için 
fiyat artışı gündemde değil 
ama bu olumsuzluklar böyle 
devam edecek olursa ekmeğe 
yansıması normal olmaktan da 
çıkacak diye endişe ediyorum. 
Her zaman ekmeğe yansıması 
yüzde 20-25 bandında olmuş-
tur ama olumsuzluklar devam 
ederse yüzde 50 fiyat artışı 
demek olacaktır. Çok olumsuz 
tablolar bizi bekliyor. Bizim 
yapmış olduğumuz çalışmalar 
netice vermezse bu aydan 
sonraki süreçte ekmek fiyatına 
yansıması ciddi anlamda 
olacak demektir. Artışlardan 
dolayı ekmek zammı kaçınıl-
maz" diye konuştu. 

Türkiye Fırıncılar Fede-
rasyonu Başkanı Halil İbra-
him Balcı, düzenlediği basın 
toplantısında ekmek fiyatları 
ve maliyetler ile ilgili açıklama 
yaptı. Artan un fiyatları nede-
niyle Tarım ve Orman Bakanı 
ile görüşmek istediklerini fakat 
Bakanlık tarafından kendile-
rine geri dönüş olmadığını 
söyleyen Balcı, "Biz Tarım ve 
Orman Bakanı ile un fiyatının 
yüzde 30 artış gösterdiği bir 
zamanda bir araya gelip ne 
yapacağımızı konuşamayacak-
sak ne zaman konuşacağız" 
şeklinde konuştu.

Halil İbrahim Balcı, şöyle 
devam etti:

"Halkımızın temel gıda 
maddesi olan ekmek konusun-
da son 1 aydır bizim ekmekteki 
temel ham maddemiz olan un 
fiyatlarının yüzde 30 artması 
yani 630 lira bandından 800 
liraya çıkması fırıncı esnafımızı 
ciddi anlamda zora sokmakta-
dır. Bu artışlar ekmek fiya-
tında yükselmeyi kaçınılmaz 
kılmaktadır. 

Maalesef bu seneki buğday 
hasadında kalite yönünden 

düşme var. Belli miktarda, belli 
bölgelerdeki buğdayın kaliteli, 
istenilen seviyede olmasından 
dolayı o bölgelerdeki fiyat ister 
istemez yükselmekte. Eğer 
fiyatlarla ilgili tedbir alınmazsa 
bugün 750-800 lira bandında 
olan un fiyatının önümüzdeki 
günlerde daha da yükselme-
sinden endişeleniyoruz. Fırıncı 
esnafı nasıl ki fedakarlık yapıp 
her gelen fiyat artışını ekme-
ğe yansıtmıyorsa, temel gıda 
maddesi olarak bakıyorsa, 
bizim paydaşlarımız olan sek-
törler de olaya böyle bakmak 
zorunda.

Maalesef biz bu durumlar-
da Hazine ve Maliye Bakanı, 
Ticaret Bakanı ile bu konuları 
konuşurken, işin esas muhata-
bı olan Tarım ve Orman Bakanı 
ile bu konuyu konuşamıyo-
ruz. Bu konuyla ilgili yapmış 
olduğumuz görüşme talepleri 
bugüne kadar neticelenmedi. 
Biz Tarım ve Orman Bakanı 
ile un fiyatının yüzde 30 artış 
gösterdiği bir zamanda bir 
araya gelip ne yapacağımızı 
konuşamayacaksak ne zaman 
konuşacağız? Bırakın Tarım ve 
Orman Bakanı'nı, Özel Kalem 
Müdürü ile görüşemiyoruz."

Durum böyle giderse fırıncı 
esnafının daha fazla fedakarlık 
yapamayacağını vurgulayan 
Balcı, şunları söyledi:

"2002 yılında asgari ücret 
185 lirayken 200 gram ekme-
ğin fiyatı 0,25 liraydı. Yani 
2002 yılında asgari ücretli bir 
vatandaşımız 700 küsür adet 
ekmek alabiliyordu. Bugün 
gelinen noktada asgari ücret 
ile bin 700 adet ekmek alınıyor. 
Yani herkes her zaman fiyat 
artışını yapacak, fırıncı esnafı-
na gelince fedakarlık yapacak. 
Şunun altını çizmek istiyorum, 
fırıncı esnafının daha fazla 
fedakarlık yapacak zamanı 
kalmadı. Biz yetkililerden 
şunu istiyoruz; bugüne kadar 
olduğu gibi bu konuda yapıl-

ması gereken çalışmaların bir 
an önce yapılması gerekiyor. 
Geç yapılan çalışma çalışma 
değildir. Siz eğer Polatlı buğ-
dayı 12,5 lira olurken alınması 
gereken tedbiri almazsanız 
veya un fiyatı 750-800 lira 
bandına geldiğinde bununla 
ilgili çalışma yapmazsanız biz 
1,5 ay sonra un fiyatının daha 
da yüksek olduğunu görürüz. 
Bu yüzden özellikle Tarım ve 
Orman Bakanlığı'nın bugüne 
kadar yapmış olduğu ihmal-
karlığın bir an önce önüne 
geçerek bu konuda yapılması 
gereken çalışmayı yapmasını 
talep ediyoruz.

"BU AY İÇERİSİNDE 
KİLOGRAMI 50 LİRAYA 
SATILAN EKMEKTE 
BİR DEĞİŞİKLİK 
OLMAYACAK"
Çalışmalarımız devam edi-

yor ama bu çalışmalar sağlıklı 
gitmezse, sağlıklı neticeler 
almazsak makul olan ekmek 
fiyatındaki artışın makul 
olmaktan çıktığını görürü-
rüz. Bugün ekmek kilogram 
fiyatı 50 liraya satılıyorsa, bu 
fiyatı 60-65 lirada muhafaza 
etmek mümkün olmaz. Bu ay 

içerisinde kilogramı 50 liraya 
satılan ekmekte bir değişiklik 
olmayacağını ve bu çalışmaları 
takip edeceğimizi ifade etmek 
istiyorum."

Balcı, Ticaret Bakanlığı'nın 
fırıncı esnafına verdiği ceza-
ların öldürücü olduğunu ifade 
ederek şöyle konuştu:

"Ticaret Bakanlığı, fahiş 
fiyatta satış yapan fırıncılara 
100 bin lira ile 1 milyon lira 
arasında ceza yazacağını ka-
rara bağlamış. Burada küçük 
esnafı da göz ardı etmemek 
lazım. Eğer siz cezayı çok 
yüksek tutarsanız ya öldürücü 
olur ya da uygulanırlığı olmaz. 
Ama bunun sırf fırıncı esnafı 
sanki fahiş fiyattan satıyormuş 
gibi kamuoyuna yansıması, 
sanki fırıncı esnafına yönelik 
bir cezaymış gibi veya bizim 
esnafımız bu kadar fedakarlık 
yaparken kanunsuzluk yapı-
yormuş gibi kamuoyuna yansı-
masını doğru bulmuyoruz."

Ekmek üretimi ve satış-
larında hijyen tedbirlerinin 
yeteri kadar uygulanmadığını 
da vurgulayan Balcı, "Tarım 
ve Orman Bakanlığı, 'tarladan 
sofraya kadar gıda güvenliği' 
diyor, biz kendilerine bir sene 

önce söyledik, nerede üretil-
diği belli olmayan ekmekler, 
kaliteden, hijyenden yoksun 
ekmekler arabada, pazarda, 
sokakta satılıyor. Bunun ted-
birini alalım dedik ama yapılan 
bir çalışma yok. Nerede kaldı 
gıda güvenliği?" şeklinde 
konuştu.

"OLUMSUZLUKLAR 
BÖYLE DEVAM EDERSE 
YÜZDE 50 FİYAT ARTIŞI 
DEMEK OLACAKTIR"
Halil İbrahim Balcı, ekmek 

zammı ile ilgili, "Bu ay için 
fiyat artışı gündemde değil 
ama bu olumsuzluklar böyle 
devam edecek olursa ekmeğe 
yansıması normal olmaktan da 
çıkacak diye endişe ediyorum. 
Her zaman ekmeğe yansıması 
yüzde 20-25 bandında olmuş-
tur ama olumsuzluklar devam 
ederse yüzde 50 fiyat artışı 
demek olacaktır. Çok olumsuz 
tablolar bizi bekliyor. Bizim 
yapmış olduğumuz çalışmalar 
netice vermezse bu aydan 
sonraki süreçte ekmek fiyatına 
yansıması ciddi anlamda 
olacak demektir. Artışlardan 
dolayı ekmek zammı kaçınıl-
maz." diye konuştu. 

“Ekmek zammı kaçınılmaz”
TÜRKİYE FIRINCILAR FEDERASYONU BAŞKANI HALİL İBRAHİM BALCI:

TÜİK: İhracat 
birim değer endeksi 

yüzde 3,6 arttı
ANKARA (ANKA)- Türkiye İsta-

tistik Kurumu (TÜİK) verilerine göre, 
ihracat birim değer endeksi ağustos 
ayında bir önceki yılın aynı ayına göre 
yüzde 3,6 arttı. Endeks bir önceki 
yılın aynı ayına göre gıda, içecek ve 
tütünde yüzde 11,8, ham maddelerde 
(yakıt hariç) yüzde 7,4, imalat sanayin-
de (gıda, içecek, tütün hariç) yüzde 2,7 
artarken yakıtlarda yüzde 10,2 azaldı. 

TÜİK, ağustos ayı dış ticaret 
endeksi verilerini yayımladı. İhracat 
birim değer endeksi ağustos ayında bir 
önceki yılın aynı ayına göre yüzde 3,6 
arttı. Endeks bir önceki yılın aynı ayına 
göre gıda, içecek ve tütünde yüzde 
11,8, ham maddelerde (yakıt hariç) 
yüzde 7,4, imalat sanayinde (gıda, 
içecek, tütün hariç) yüzde 2,7 arttı. 
Yakıtlarda yüzde 10,2 azaldı. 

İHRACAT MİKTAR ENDEKSİ 
YÜZDE 1,2 AZALDI
İhracat miktar endeksi ağustos 

ayında bir önceki yılın aynı ayına göre 
yüzde 1,2 azaldı. Endeks bir önceki 
yılın aynı ayına göre gıda, içecek ve 
tütünde yüzde 6,6 azaldı, ham mad-
delerde (yakıt hariç) yüzde 3,6 arttı, 
yakıtlarda yüzde 7,8 azaldı, imalat 
sanayinde (gıda, içecek, tütün hariç) 
yüzde 0,8 azaldı.

İTHALAT BİRİM DEĞER 
ENDEKSİ YÜZDE 2,9 ARTTI
İthalat birim değer endeksi ağustos 

ayında bir önceki yılın aynı ayına göre 
yüzde 2,9 arttı. Endeks bir önceki yılın 
aynı ayına göre, gıda, içecek ve tü-
tünde yüzde 8,8, yakıtlarda yüzde 5,4, 
ham maddelerde (yakıt hariç) yüzde 
1,1, imalat sanayinde (gıda, içecek, 
tütün hariç) yüzde 0,9 arttı.

İTHALAT MİKTAR ENDEKSİ 
YÜZDE 13,2 AZALDI
İthalat miktar endeksi ağustos 

ayında bir önceki yılın aynı ayına göre 
yüzde 13,2 azaldı. Endeks bir önceki 
yılın aynı ayına göre, gıda, içecek ve 
tütünde yüzde 7,7 azaldı, ham mad-
delerde (yakıt hariç) yüzde 6,1 arttı, 
yakıtlarda yüzde 5,6 azaldı, imalat 
sanayinde (gıda, içecek, tütün hariç) 
yüzde 7,7 azaldı.

MEVSİM VE TAKVİM 
ETKİLERİNDEN ARINDIRILMIŞ 
İHRACAT MİKTAR ENDEKSİ 
YÜZDE 3,2 ARTTI
Mevsim ve takvim etkilerinden 

arındırılmış seriye göre ihracat miktar 
endeksi; 2024 Temmuz ayında 150,9 
iken 2024 Ağustos ayında yüzde 3,2 
oranında artarak 155,8 oldu. Takvim 
etkilerinden arındırılmış seriye göre 
ise ihracat miktar endeksi; 2023 yılı 
Ağustos ayında 144,9 iken 2024 yılı 
Ağustos ayında yüzde 2,9 oranında 
artarak 149 oldu.

MEVSİM VE TAKVİM 
ETKİLERİNDEN ARINDIRILMIŞ 
İTHALAT MİKTAR ENDEKSİ 
YÜZDE 0,7 ARTTI
Mevsim ve takvim etkilerinden 

arındırılmış seriye göre ithalat miktar 
endeksi; 2024 Temmuz ayında 117,1 
iken 2024 Ağustos ayında yüzde 0,7 
oranında artarak 118 oldu. Takvim 
etkilerinden arındırılmış seriye göre 
ise ithalat miktar endeksi; 2023 yılı 
Ağustos ayında 128,9 iken 2024 yılı 
Ağustos ayında yüzde 10,4 oranında 
azalarak 115,5 oldu.

DIŞ TİCARET HADDİ 88,3 
İhracat birim değer endeksinin 

ithalat birim değer endeksine bölünme-
siyle hesaplanan ve 2023 yılı Ağustos 
ayında 87,7 olarak elde edilmiş olan 
dış ticaret haddi, 0,6 puan artarak, 
2024 yılı Ağustos ayında 88,3 oldu.

Alkollü içki servis materyallerinin 
kullanımına ilişkin sınırlar belirlendi

ANKARA (AA) - Açık alkol-
lü içki satış belgesine sahip iş 
yerlerinde bulunan servis amaçlı 
materyallerin, alkollü içki servisi 
ve tüketimi haricinde herhangi bir 
amaçla kullanılması sınırlandırıldı.

Tarım ve Orman Bakanlığınca 
hazırlanan "Açık Alkollü İçki Satış 
Belgesini Haiz İşyerlerinde Kulla-
nılan Servis Amaçlı Materyallere 
İlişkin Tebliğ" Resmi Gazete'de 
yayımlandı.

Tebliğle, açık alkollü içki 
satış belgesine sahip içki tüketim 
noktalarında, üzerinde alkollü içki 
marka, amblem ve logolarına yer 
verilebilecek servis amaçlı mater-
yallerin kullanımına ilişkin sınırlar 
belirlendi.

Buna göre, söz konusu iş 
yerlerinde bulunan, piyasaya arz 
ambalajı bozulan alkollü içkilerin 
tüketiciye servisinde kullanılan 
cam veya sair malzemeden 
yapılmış bardak, kadeh, sürahi 
ya da karaf gibi servis kapların-
da, alkollü içkilerin piyasaya arz 
ambalajının tüketim öncesinde 
bozulmasında kullanılan aça-
caklar ve tirbuşonlarda, alkollü 
içkilerin tüketiciye servisinde 
kullanılan tepsiler ve buz kova-
larında, bira tipi alkollü içkinin 
servise hazır hale getirilerek 

servis kaplarına doldurulmasında 
kullanılan musluk düzeneklerinde, 
servis tezgahlarında bulundurulan 
alkollü içkilere özel paspaslar-
da ve alkollü içki karışımlarının 
hazırlanmasında kullanılan kap, 
ölçek ve çubuklarda alkollü içki 
marka, amblem veya logolarına 
yer verilebilecek.

Ancak söz konusu materyal-
ler, alkollü içki servisi ve tüketimi 
haricinde herhangi bir amaçla 
kullanılamayacak.

LOGO DIŞINDA İÇKİLERE 
İLİŞKİN AÇIKLAMAYA YER 
VERİLEMEYECEK
Bu materyallerin üzerinde, yal-

nızca piyasaya arzına izin verilmiş 
alkollü içkilerin orijinal arz amba-
lajında yer alan marka, amblem 
veya logolar kullanılabilecek. 

Servis materyallerinin üze-
rinde, belirtilen nitelikte marka, 
amblem veya logo dışında alkollü 
içkilere ilişkin herhangi bir ibare 
ya da açıklamaya yer verileme-
yecek.

Aykırı servis materyali kullanı-
mı, teşvik edici içerikte ve reklam 
mahiyetinde kabul edilerek idari 
para cezası uygulanacak.

Tebliğ, 6 ay sonra yürürlüğe 
girecek.

SARAYBOSNA (AA) - AJet Genel 
Müdürü Kerem Sarp, Türkiye'nin en 
genç hava yolu firması olarak ilk uçuştan 
bugüne 12 milyon yolcu taşıdıklarını, yıl 
sonuna kadar da 16 milyon yolcuya ula-
şacaklarını belirterek, "Önümüzdeki sene 
de 20 milyonun üzerinde yolcuya ulaşmayı 
hedefliyoruz." dedi.

AJet, Bosna Hersek'in başkenti 
Saraybosna'nın ardından, Tuzla kentini 
de uçuş ağına ekledi. Haftada bir gün 
(pazartesi) İstanbul Sabiha Gökçen 
Havalimanı'ndan Tuzla Uluslararası 
Havalimanı'na karşılıklı sefer düzenlenme-
ye başlandı. AJet Genel Müdürü Kerem 
Sarp, ilk uçuşla ilgili düzenlediği basın 
toplantısında, tuz yataklarıyla da tanınan 
Tuzla'ya açtıkları hattın, Türkiye ile Bosna 
Hersek arasındaki ekonomik ve kültürel 
ilişkilerin gelişmesine katkı sağlamasını 
temenni etti. Tuzla seferlerini artırmayı 
oluşacak talebe göre değerlendireceklerini 
aktaran Sarp, "Bosna Hersek'te uçabilece-

ğimiz ikinci büyük şehir arayışımız vardı, 
Tuzla'yla aynı zamanda Osmanlı tarih ve 
kültür miraslarından kalan bağlantılarımız 
da var. Yabancı hava yollarının da yoğun 
olarak operasyon yaptığı, kendi içinde 
yıllık 500-600 bin trafiğin olduğu büyük 
bir havalimanı. Bundan dolayı tercih ettik. 
Potansiyeli yüksek." diye konuştu.

"BU PAZARDAN PAY 
ALABİLECEĞİMİZİ DÜŞÜNÜYORUZ"
Sarp, Tuzla'dan Avrupa'ya en fazla 

uçuş gerçekleştiren Avrupalı düşük mali-
yetli bir taşıyıcının bu pazardan çekildiğini 
belirterek, sözlerini şöyle sürdürdü:

"Burada büyük bir boşluk var. Tuzla 
bölgesinin Avrupa'da bayağı bir diaspo-
rası var, güçlü bir nüfus var. Yıllık 600 
bin kişinin Tuzla'ya gelmesi, akrabasını 
ziyaret etmesi ciddi bir rakam. Bu pazar-
dan pay alabileceğimizi düşünüyoruz. 
Nasıl olacak? Diyelim ki Danimarka'dan 
bir Bosna Hersek vatandaşı buraya direkt 
uçamıyor, öyle bir imkanı yok, İstanbul'a 

Sabiha Gökçen Havalimanı'na getirece-
ğiz, oradan Tuzla'ya taşıyacağız ya da 
dönüşlerini bu şekilde sağlayacağız. Bu 
tarz trafikler havacılıkta çok fazla. Bu 
trafiği alacağız. Hem Türkiye'den hem de 
Bosna Hersek tarafından talep var."

Bu ay yurt dışında 9 noktaya uçuş 
başlattıklarını bildiren Sarp, uçak sayıları-
nın operasyonları yürütmek için yeterli ol-
duğunu söyledi. Gelecek yıl uçak sayısını 
104'ün üzerine çıkarmayı hedeflediklerini 
anlatan Sarp, "Yatırımlar devam ediyor, 
filoyu gençleştirmeye çalışıyoruz. Filo 
gençleştikçe yakıt tasarrufunuz artıyor, 
aynı zamanda sürdürülebilirliğe katkınız 
oluyor. Yeni nesil uçakları aldığımızda 
hem yakıt maliyetlerimiz düşecek hem de 
yolcularımıza daha kaliteli hizmet sunma-
yı sağlayacağız." ifadesini kullandı.

AJet, gelecek yıl 20 milyonun 
üzerinde yolcu taşımayı hedefliyor

Türkiye Fırıncılar 
Federasyonu Başkanı 

Halil İbrahim Balcı
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SOLDAN SAĞA
1. Bir şeyin doğru olduğunu belirtmek için 

yapılan işaret (eski).... Sürekli olmayan, kısa 
süreli... 2. Cansız kalma durumu, cansızlık... 
Partici... 3. 1609 m uzunluğundaki bir ölçü 
birimi... Vurgun hastalığına karşı uygulanan 
emniyet durakları.. 4. Rütbesiz asker, nefer... 
Günülemek işi... Güneş doğmadan önceki 
alaca karanlık, fecir... 5. Aylık... Havada çark 
gibi dönerek atılan takla... 6. İki direkli, seren 
yelkenli, birkaç top taşıyan gemi (eski)... Baş, 
kumandan, amir (eski)... Kalıtım (eski)... 7. 
Azotlu besinlerin vücutta yanmasıyla oluşan, 
erimiş bir durumda idrarla dışarı atılan azotlu 
madde... Giysinin belden aşağıda kalan 
bölümü... Sıvı maddeler veya çok ince taneli 
katı maddeler bir yerden başka bir yere doğru 
gitmek... 8. Türk alfabesinin beşinci harfinin adı, 
okunuşu... Üzerine yapı yapılmak için ayrılmış 
yer... Kilim, yünden dokunmuş yaygı... Baryum 
elementinin simgesi... 9. Mutfakta musluk 
altında bulaşık yıkamaya yarayan tekne... 
Engel, uymazlık (eski)... Lanetlenmiş, melun 
(eski)... 10. Düş... Ruh... Bir işte emir verme 
yetkisi bulunan kimse... 11. Çalışma saati... 
İçine kapanık, psikolojik sorunları olan kimse... 
12. Genellikle tek tanrılı dinlerde kutsal olarak 
tanınan yerlerin, o dinden olanlarca yılın belli 
aylarında ziyaret edilmesi... Filistin halkının 
başkaldırısı... Altın elementinin simgesi... 13. 
Sirkeyle ilgili, sirkeyle aynı özellikleri taşıyan... 

En yüksek askerî rütbe... 14. Hangi yerde?... 
İridyum elementinin simgesi... Kelimenin 
sonuna geldiğinde birliktelik, beraberlik, araç, 
neden veya durum anlatan cümleler yapmaya 
yarayan bir söz... 15. İçinde manyetik akıyı 
toplayıp arttırıcı bir yumuşak demir bulunan, 
bobin veya bobinlere doğru akım geçirilerek 
elde edilen mıknatıs...

YUKARIDAN AŞAĞIYA
1. Aydın iline bağlı ilçelerden biri... 

Güderinin yapıldığı yer (eski)... 2. Bir uyarıyı, 
bir tehlikeyi bildirmek için verilen işaret... 
Çeşitli dans ve oyunlardan oluşmuş, zengin 
görünümlü sahne gösterisi... İskambil 
kâğıtlarında birli... 3. Özgür... Özellikle 
Rumeli’de seslenmek ve dikkati çekmek için 
kullanılan bir söz (halk ağzı)... Tam olarak, 
adamakıllı (halk ağzı)... 4. Zayıf, çelimsiz 
(eski)... Ankara iline bağlı ilçelerden biri... Eşi 
olmayan, biricik, yegâne... 5. Gümüş rengi... 
Renyum elementinin simgesi... Türkiye’nin 
Güneydoğu Anadolu Bölgesi’nde yer alan 
illerinden biri... 6. Tahılın tarlaya atıldığı 
andan harman oluncaya kadar aldığı durum... 
Genellikle yakmak için kullanılan iri saman (halk 
ağzı)... Petrol, benzin gibi akaryakıt ürünleriyle, 
sanayi ile ilgili yağ, şarap vb. sıvı maddeleri 
taşıyan gemi veya kamyon... 7. Emek 
vermeden ele geçirilen şey (argo)... Doğa... 
Gam dizisinde “si” ile “re” arasındaki ses... 

8. İpilemek işi... Bir veya birden çok öncülü, 
önceden bilindiği varsayılarak kaldırılmış olan 
tasımsal çıkarım... 9. Protaktinyum elementinin 
simgesi... Eriği andıran, eriğe benzeyen, erik 
gibi... Bir işi yapma, yerine getirme (eski)... 
10. Dil bilgisi... “İyilik edeyim derken kimseyi 
memnun edemedi” anlamındaki "...’yı küstürdü, 
Muhammed’i memnun edemedi" sözünde 
geçer... Ark (halk ağzı)... 11. Etki eden şey, 
faktör... Alüminyum elementinin simgesi... 
Çağdaş... 12. Bazı bitkilerden sızan ve 
katılaşarak sarımtırak bir cisim durumuna gelen 
bir çeşit şekerli öz su, kudret helvası... Önemli 
bir olayın durumu veya bir zaferin anısı için 
dikilmiş tek parça yüksek taş, obelisk... 13. Eş 
sıcak... İran’dan geçerek Kuzey Hindistan’a 
yerleşen halk veya bu halktan olan kimse... 
İlgilendiren, ilişkin, ilişik, ilgili... 14. "Ey sevgili" 
anlamında kullanılan bir seslenme sözü.
(eski).. Küçük çocuk... Büyük ve geniş, sal gibi 
yayvan... 15. Bir düşünceye gönülden bağlı 
bulunma... Gelincikgiller familyasından kan 
kırmızı renkte çok yıllık zehirli bir bitki... Notada 
duraklama zamanı ve bunu gösteren işaretin 
adı...

(Türk Dil Kurumu tarafından hazırlanmıştır. 
http://tdk.org.tr bulmaca@tdk.org.tr)
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HABER MERKEZİ- Meme 
kanseri, Türkiye'de kadınlarda 
en sık görülen kanser türü. 
Kadın kanserlerinin yaklaşık 
yüzde 25-30'unu meme 
kanserinin oluşturduğunu 
belirten Anadolu Sağlık 
Merkezi Hastanesi Genel 
Cerrahi Uzmanı, Meme 
Sağlığı Merkezi Direktörü 
Prof. Dr. Ali Uğur Emre, 
“Meme kanseri genellikle 50 
yaş üzeri kadınlarda daha sık 
görülmekle birlikte, Türkiye'de 
meme kanseri teşhisi konan 
hastaların önemli bir kısmı 
40-60 yaş aralığında. Ancak 
genç yaşta da meme kanseri 
vakalarına rastlanıyor. 
Özellikle ailesinde meme 
ve prostat kanseri olanlar 
düzenli doktor kontrollerini 
aksatmamalı. Erken tanı 
meme kanseri tedavisinin 
başarısını artırıyor” dedi.

Her 8 kadından birinin 
yaşamı boyunca meme kan-
serine yakalanma riski olduğu 
tahmin ediliyor. Ailede meme 
kanseri hikayesi en önemli 
risk faktörü olsa da yumur-
talık kanseri, rahim kanseri, 
prostat kanseri veya pankre-
as kanseri gibi diğer kanser 
türlerinin varlığının da meme 
kanseri riskini artırabildiğini 
vurgulayan Anadolu Sağlık 
Merkezi Hastanesi Genel 
Cerrahi Uzmanı, Meme Sağ-
lığı Merkezi Direktörü Prof. 
Dr. Ali Uğur Emre, “Sadece 
anne tarafına bakılmamalı. 
Baba tarafından gelen genler 
de meme kanseri için risk 
oluşturabilir. Prostat kanseri 
ve meme kanseri, genetik 
yatkınlıklar, özellikle BRCA1 
ve BRCA2 gen mutasyonları 
aracılığıyla bağlantılı. Ailede 
bu iki kanser türünün görül-
mesi, genetik test ve düzenli 
taramaların önemini artırır. 
Eğer bir kişi bu mutasyonlara 
sahipse, her iki kanser türü 
için de risk altında olabilir ve 
bu durumun hem erkekler 
hem de kadınlar için ciddi so-
nuçları olabilir” açıklamasında 
bulundu.

Prof. Dr. Ali Uğur Emre, 
meme kanseri için başlıca 
risk faktörlerini şöyle sıraladı:

Yaş: Yaş ilerledikçe meme 
kanseri riski artar. Özellikle 
50 yaş üzerindeki kadınlar-
da meme kanseri daha sık 
görülür.

Cinsiyet: Kadınlar, erkek-
lere oranla çok daha fazla risk 
altındadır. Ancak erkeklerde 
de nadir de olsa meme kan-
seri görülebilir.

Ailede meme kanseri 
öyküsü: Ailede, özellikle 
anne, kız kardeş veya kız 
çocuğu gibi yakın akrabalarda 
meme kanseri öyküsü olması 
riski artırır. Bu özellikle birinci 
derece akrabalarda (anne, 
kız kardeş) meme kanseri 50 

yaşından önce ortaya çıkmış-
sa daha belirgindir.

Genetik faktörler: BRCA1 
ve BRCA2 gen mutasyonları 
gibi belirli genetik değişik-
liklere sahip kişiler meme 
kanseri açısından yüksek risk 
altındadır. Bu genler mutas-
yona uğradığında, meme ve 
yumurtalık kanseri riski artar.

Kişisel kanser geçmi-
şi: Daha önce bir meme-
de meme kanseri geçiren 
kişilerin, diğer memede veya 
aynı memede yeniden kanser 
geliştirme riski artar.

Yoğun meme dokusu: 
Yoğun meme dokusuna 
sahip olan kadınlarda, meme 
kanseri riski daha yüksek-
tir. Yoğun meme dokusu, 
mamografide kanseri tespit 
etmeyi de zorlaştırabilir.

Hormon tedavisi: Meno-
poz sonrası hormon tedavisi, 
özellikle östrojen ve proges-
teron içeren hormon tedavisi, 
meme kanseri riskini artıra-
bilir. Doğum kontrol hapları-
nın meme kanserine neden 
olduğu doğrulanmamışsa da 
uzun süreli kullanımda riski 
az da olsa artırabilir.

Erken adet ve geç 
menopoz: Erken yaşta adet 
görmek (12 yaşından önce) 
veya geç menopoza girmek 
(55 yaşından sonra) meme 
kanseri riskini artırır. Bu 
durum, östrojen hormonuna 
daha uzun süre maruz kalma 
ile ilişkilidir.

Geç yaşta ilk doğum ve 
çocuk sahibi olmama: İlk 
doğumu 30 yaşından sonra 
yapmak veya hiç çocuk sahibi 
olmamak meme kanseri riski-
ni artıran faktörlerdendir.

Radyasyon maruziyeti: 
Özellikle genç yaşlarda göğüs 
bölgesine radyasyon tedavisi 
görmek (örneğin, başka bir 
kanser türü için) meme kan-
seri riskini artırabilir.

Obezite: Özellikle me-
nopoz sonrası kadınlarda 
obezite, meme kanseri riskini 
artıran bir faktördür. Yağ 
dokusu östrojen üretimini 
artırarak riski yükseltebilir.

Fiziksel aktivite eksikliği: 
Düzenli egzersiz yapmayan 
kadınlar, aktif olanlara kıyasla 
daha yüksek meme kanseri 
riski taşır.

Sigara: Sigara içmek, 
özellikle genç yaşlarda sigara 
kullanımına başlamak, meme 
kanseri riskini artırabilir.

Diyet ve beslenme: Yük-
sek yağlı diyetler ve işlenmiş 
gıdalar tüketmek meme kan-
seri riskini artırabilir. Sağlıklı 
bir diyetle beslenme, bu riski 
azaltabilir.

Emzirme: Emzirmek, 
özellikle uzun süre emzirmek, 
meme kanseri riskini azalta-
bilir.

HABER MERKEZİ- 
“Ailemde hiç kanser yok, 
dolayısıyla risk unsuru 
taşımıyorum!”, “Herhan-
gi bir şikayetim yok, bu 
nedenle tetkik yaptırmam 
gerekmez!”, “Mamografi 
yaptırmak zararlı!”, “Şifalı 
bitkiler tıbbi tedaviden 
daha faydalı!”… Toplumu-
muzda doğru sanılan bu 
ve benzeri yanlış bilgilerin 
olası bir hastalıkta erken 
tanı ve tedavinin önüne 
geçerek hayati riske yol 
açabilir.

Sağlıkta değiştirile-
bilir ve değiştirilemez 
risk faktörleri olduğunu 
vurgulayan Doç. Dr. 
Abike “Genetik yapımız 
değiştirilemese de yaşam 
tarzımızda yapacağımız bazı 
basit değişikliklerle kansere 
ya da herhangi bir hastalığa 
karşı etkili önlemler almak 
mümkündür. Yapılan araştır-
malar; örneğin kadınlarda en 
sık görülen meme kanserinin 
yüzde 95’inde aile öyküsü 
olmadığını, sadece yüzde 
5’inde genetik etkenlerin etkili 
olduğunu gösteriyor. Yani ya-
şam tarzımızı mutlaka sağlıklı 
kılmalı, doğru kaynaklardan 
bilgilenmeli, tedavide bilim-
sellikten uzaklaşılmamalıdır” 
diyor. Kadın Hastalıkları ve 
Doğum, Jinekolojik Onkoloji 
Uzmanı Doç. Dr. Faruk Abike, 
kadın sağlığında ihmale gel-
mez 6 önlemi anlattı, önemli 
uyarılar ve önerilerde bulundu. 

KEMİK ERİMESİNE 
KARŞI BU ÖNERİLERE 
DİKKAT!
 Menopozla birlikte östrojen 

hormonunun azalması 
kadınların yüzde 80’inde 
sıcak basması ve terleme 
şikayetlerine yol açarken, aynı 
zamanda ‘osteoporoz’ olarak 
adlandırılan kemik erimesini 
de hızlandırıyor. Menopoz 
dönemine girmeden kadınların 
kemik erimesine karşı 
önlemler alması gerektiğini 
vurgulayan Doç. Dr. Faruk 
Abike, bu önlemlerin başında 
düzenli olarak egzersiz 
yapma, her gün mutlaka en 
az 30 dakika tempolu yürüme, 
sağlıklı beslenme ve alkol-
sigaradan uzak durmanın 
geldiğini, yapılan çalışmalarda 
sigaranın kemik kaybını daha 
da hızlandırdığını ortaya 

koyduğunu söylüyor.
AŞIRI KİLODAN 
KURTULUN, İDEAL 
KİLONUZA SAĞLIKLI 
ŞEKİLDE ULAŞIN!
 Özellikle son yıllarda 

ülkemizde de çok yaygın bir 
sorun haline gelen aşırı kilo 
ve obezite hayati riske yol 
açabiliyor. Örneğin; obezite 
hastalarında yağ dokusunda 
aşırı östrojenin etkisiyle 
rahim içi kalınlaşma, polip, 
miyom ve ilerleyen dönemde 
rahim kanseri riski çok ciddi 
oranda artırıyor. Aşırı zayıf 
olmanın da östrojen seviyesini 
azaltarak kemik kırılmasına 
yol açabildiğini belirten Doç. 
Dr. Faruk Abike, bu nedenle 
gerek menopoz öncesinde 
gerekse menopoz döneminde 
ideal kiloyu korumanın çok 
önemli olduğunu söylüyor. 
Aşırı kilolardan kurtulmak 
amacıyla şok diyetler adı 
altında bazı yöntemlere 
başvurulması, zayıflatıcı 
iğneler ve bitkisel adı altında 
ürünler kullanılmasının da 
fayda yerine sağlığa ciddi 
zararlar verebildiğini hatta 
hayati riske yol açabildiğini 
vurgulayan Doç. Dr. Abike 
kilo vermenin mutlaka sağlıklı 
yollarla, gerekirse uzmandan 
destek alarak yapılması 
gerektiğini söylüyor.

AİLENİZDE RİSK 
UNSURU VARSA ÇOK 
DAHA DİKKATLİ OLUN!
 Kadın Hastalıkları ve 

Doğum, Jinekolojik Onkoloji 
Uzmanı Doç. Dr. Faruk Abike 
ailede risk faktörlerinin son 
derece önemli olduğunu 

belirterek şöyle 
konuşuyor: “Örneğin; 
kişinin annesi, teyzesi, 
anneannesi gibi 
yakınlarında kanser 
öyküsünün olması riski 
doğrudan artırdığından 
mutlaka tarama testleri 
yapılmalı, takiplere çok 
daha erken başlanmalıdır. 
Sadece kanser değil, 
miyom ve endometriozis 
için de aynı risk geçerlidir. 
Örneğin; annesinde 
endometriozis olan bir 
kızın endometriozis çıkma 
riski diğerlerine göre 
7-10 kat artmaktadır. 

Kadınlarda en sık görülen 
meme kanserinin yüzde 
95’inde aile öyküsü yok 
ama yüzde 5’lik grup var 
ki onlarda genetik testler 
yaptığımızda örneğin 
BRCA-1-2 mutasyonu varsa 
meme kanseri riski yüzde 
80 oranında artıyor. Bu çok 
büyük bir oran. Günümüzde 
riskler gerçekleşmeden 
önlemini almamız çok kolay 
olduğundan mutlaka gerekli 
testleri yaptırmak ve düzenli 
muayeneyi ihmal etmemek 
gerekir.”

SAĞLIKLI BESLENİN, 
GELİŞİGÜZEL VİTAMİN 
TAKVİYESİ ALMAKTAN 
KAÇININ!
 Özellikle östrojenin 

koruyucu etkisinin ortadan 
kalkmasıyla menopoz 
döneminde kemik erimesi 
gibi; kalp-damar hastalıkları, 
kolesterol vb hastalıkların 
ortaya çıkma ihtimali de 
artıyor, kan yağlarında 
bozulmalar yaşanıyor. Bu 
nedenle sağlıklı beslenmeye 
özen göstermek, sebze, 
meyve, kurubaklagiller, 
fındık, badem, ceviz, yoğurt, 
kefir ve balık tüketmek, aşırı 
kafeinli ve gazlı içeceklerden 
uzak durmak gerekiyor. 
Günümüzde enerjiyi artırmak 
amacıyla doktora danışmadan 
gelişigüzel multivitaminler 
kullanıldığını ancak fazla 
vitaminin fazla sağlık anlamına 
gelmediğini, aksine sağlığa 
fayda yerine uzun dönemde 
çok ciddi zararlar verebildiğini 
söyleyen Doç. Dr. Faruk Abike 

hekim gerekli görmedikçe 
bu vitaminlerden kaçınılması 
gerektiğini vurguluyor.  

MENOPOZDA KANAMA 
İHMALE GELMEZ!
Menopoza geçiş döne-

minde kanama düzensizlikleri 
yaşanabildiğini ama çoğu 
kadının hekime görünmediğini 
belirten Doç. Dr. Abike “Oysa 
menopozda bir damla kanama 
bile normal bir durum değildir. 
Bu nedenle mutlaka ciddiye 
alınmalı ve hekime başvurul-
malıdır. Bu kanamaların altın-
da her zaman ciddi bir hastalık 
yatmayabilir ama mutlaka 
kontrol edilmesi gerekir. Aksi 
taktirde menopozda görülen 
ara kanamalar ‘menopozdan-
dır’ denilerek normal kabul 
edildiğinde çok önemli tehli-
keli hastalık işaretleri gözden 
kaçırılabiliyor ve örneğin erken 
evrede yakalanabilecek bir 
kanserin ileri evrede karşımıza 
çıkmasına yol açabiliyor” diyor. 

RUTİN 
KONTROLLERİNİZİ 
MUTLAKA YAPTIRIN!
Özellikle son yıllarda 

teknolojide ve tıptaki hızlı 
ilerlemeler sayesinde tara-
ma yöntemleri sayesinde 
erken tanı ve tedavi şansının 
arttığını belirten Doç. Dr. 
Faruk Abike, her kadının yılda 
bir kez mutlaka jinekolojik 
kontrolden geçmesi gerekti-
ğini vurguluyor. Erken tanının 
hayat kurtardığını, bu nedenle 
yıllık jinekolojik muayenelerin 
ihmal edilmemesi, özellikle 
ailesinde kanser hikayesi olan 
kadınların daha sık kontrol-
lerini yaptırmaları gerektiğini 
vurgulayan Doç. Dr. Abike 
“Kanserler belirti verdiklerin-
de çoğu zaman evreleri ileri 
olmaktadır. Dolayısıyla hiçibr 
şikayet yokken bile yıllık pap 
smear (rahim ağzı kanser ta-
rama testi), jinekolojik muaye-
ne ve ultrasonografi yapılması 
son derece önemlidir. Özellikle 
40 yaşından itibaren (ailesinde 
kanser öyküsü olanlarda daha 
erken başlamak üzere) yıllık 
mamografi taramaları meme 
kanserinin erken tanısı açısın-
dan da son derece önemlidir” 
diye konuşuyor. 

Acıbadem Taksim Hastanesi Kadın 
Hastalıkları ve Doğum, Jinekolojik 

Onkoloji Uzmanı Doç. Dr. Faruk Abike 
“Kadın sağlığında bazı önlemler asla 

ihmal edilmemelidir ancak gerek 
toplumda bazı yanlış inanışlar, gerek 
düzenli muayenelerin ve tetkiklerin 
yaptırılmaması, gerekse sağlıksız 
yaşam alışkanlıkları bazı tehlikeli 

hastalıkların ortaya çıkmasına ve erken 
tanı/tedavi imkanının da kaçırılmasına 

yol açmaktadır” diyor. 

Erken 
tanı meme 
kanseri 
tedavisinin 
başarısını 
artırıyor Prof. Dr. 

Ali Uğur Emre

Kadın sağlığında ihmale 
gelmez 6 önlem!

Doç. Dr.
Faruk 
Abike



A.Gücü 

sıkıntıdan 

çıkmanın 

yollarını 
arıyor
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İYİ HABER-
Ankaragücü’nde 

sakat  
futbolculardan 

iyi haberler 
geldi

İSTANBUL-(AA)-UEFA Uluslar B Ligi 
4. Grup'taki üçüncü maçında Cuma günü 
Samsun'da Karadağ ile karşı karşıya 
gelecek A Milli Futbol Takımı, hazırlıklarına 
devam etti.

Seyahat programları nedeniyle yapı-
lan çalışmada yer almayan Orkun Kökçü, 
Kerem Aktürkoğlu, Zeki Çelik ve Okay Yo-
kuşlu ile tedbir amaçlı dinlendirilen Merih 
Demiral idmanda yer aldı.

Sakatlığı nedeniyle aday kadroda yer 
almayan milli kaleci Doğan Alemdar idma-
nı ziyaret etti.

Isınma hareketleri ve koşu çalışmasıyla 
başlayan idman pas çalışmasıyla sürdü. 
Antrenmanın basına kapalı bölümünde ise 
Karadağ karşılaşmasının taktik çalışması-
nın gerçekleştirildiği belirtildi.

Cuma günkü maçı İtalya Federasyo-
nundan Daniele Chiffi yönetecek.

Basketbol Federasyonu Başkanlığı Ge-
nel Kurulu yapıldı ve Hidayet Tüğrkoğ-

lu yeniden seçildi.
Türkiye Basketbol Federasyonu Olağan 

Genel Kurulu seçimlerinde yönetim ve 
mali raporların ibra edildiği genel kuru-
la 177 delegeden 165’i katıldı. Oylama 
sonunda Hidayet Türkoğlu 133, Ahmet Efe 
Aydan ise 29 oyda kaldı. 3 oy da geçersiz 
olarak kabul edildi.

Hidayet Türkoğlu yönetim kurulu liste-
sinde, Hakkı Harun Erdenay, Bilge Donuk, 
Hüseyin Beşok, Hüseyin Çağatay Özdoğ-
ru, Mehmet Fatih Öztürk, Mustafa Sarımer-
mer, Rıza Selim Demir, Serdar Karagöz, 
Tolga Egemen, Yılmaz Argüden yer alıyor.

A MILLILER ÇALIŞMAYA 
DEVAM ETTI

HIDAYET TÜRKOĞLU 
YENIDEN BAŞKAN SEÇILDI

GÖLBAŞI,  SPONSORLUK 
ANLAŞMASI YAPTI

GÖRME ENGELLILERDE 
9 MADALYA KAZANDIK

“İşin ehli profesyonellere, öncelikle de futbol 
aklına ihtiyaç var” diyerek demek ki boşuna 

söylememişiz. Beştepe’deki baklanın bir kısmını 
Kenan Koçak ağzından çıkardı. Kadrosunun 
atletik performans durumuna dair elinde hiçbir veri 
olmadığını açıkladı.
Kemal Özdeş 11 Haziran’da sözleşme imzalamış, 
27 Haziran’da takımla çalışmalara başlamıştı. Her 
sezon öncesi kampında olduğu gibi, onun da ilk işi 
oyuncularının atletik performanslarını ölçtürmek 
olmuştu. Ne var ki Özdeş yönetimi sadece 26 gün 
sürdü. Transfer edilecek isimler konusunda yönetimle 
ters düştü, yollar ayrıldı.
Bu sezon Ankaragücü’nün ikinci teknik direktörü 
Cihat Arslan idi. 7 Temmuz’da iş başı yapan Arslan 
ile de 15 Eylül’de yollar ayrıldı. Sıradaki isim 
Kenan Koçak ile yeni dönem 18 Eylül’de başladı. 
Koçak yönetimindeki ilk maçta Sakaryaspor’u 2-1 
mağlup eden sarı lacivertliler Bandırmaspor’a yenilip  
Adanaspor ile berabere kalınca, takımın niçin bu 
kadar isteksiz ve formsuz olduğu sorusu daha yüksek 
sesle sorulmaya başlandı.
Son basın toplantısında Koçak’ın açıklaması 
çok dikkat çekiciydi. “Milli maç arasında atletik 
performans testlerimiz olacak çünkü elimde hiçbir 
veri yok. En son testleri Kemal Özdeş hoca yapmış 
ama o günkü takımın dörtte üçü değişti. Ben neye 
göre çalışacağım?” dedi. Cihat Arslan döneminde test 
yapıldıysa da kulüpte kayıt olmadığını belirtti.
Arslan döneminde kadro şekillendiği dönemde 
futbolculara test yapılmadıysa vahim, yok yapıldı 
da kulüpte bir kişi bile test sonuçlarını arşivleme 
gereği duymadıysa bu daha da vahim. Zira Kenan 
Koçak siteminde haklı. Kemal Özdeş dönemindeki 
ilk kampta ağırlıklı olarak altyapı oyuncuları vardı. 
Tolga Bey ile Efkan Bey henüz Ankara’ya teşrif 
etmemişlerdi. Canı sıkılınca ortadan kaybolan Mr. 
Cephas o günlerde Copa America için Jamaika milli 
takımındaydı. Sinyor Saponara’nın durumu zaten 
belirsizdi. Birileri ona “Zahmet edip idmanda koşup 
yorulma. Bir ay daha tatil yap, sonra gelir paranı tıkır 
tıkır alırsın” demişti adeta. Sonradan transfer edilen 
Dadashov da henüz gardaşlarına ayak uydurmamıştı.
Aksini iddia eden var mı bilmem ama Ankaragücü 
giderek kan kaybediyor. Spor kulüplerinde 
teknik adam değişiklikleri normal olsa da idarede 
devamlılık esastır. Değil geçmiş yılların arşivi, bir 
iki ay öncesinin kayıtlarının olmaması, onu geçtim, 
test yapılıp yapılmadığını bilen ya da hatırlayan bir 
yetkilinin bulunmaması maalesef izah edilebilir değil.
Hatırlamakta fayda var, benzer bir olay geçen sezon 
da yaşandı. Emre Belözoğlu, 1-1 biten İstanbulspor 
maçında Olimpiu Morutan’ı ilk 11’e koyamadığını 
çünkü oyuncunun sözleşmesinde azami 21 maçlık 
bir düzenleme olduğunu anlatmıştı. Kısa süre sonra 
ise Belözoğlu’na yanlış bilgi ortaya çıkınca Morutan 
formasına kavuşmuştu ama sezonun sonunda 
Ankaragücü 1 puan farkla küme düşmüştü. Kim bilir? 
Belki Morutan o gün ilk 11’de oynasa Ankaragücü 1 
yerine 3 puan kazanacak ve ligde kalacaktı.

Murat GÜRGEN 

Bu kadarı da fazla

BAŞKENT ANKARA…

TÜRK TELEKOM 3’TE 3 YAPTI
HABER MERKEZİ-Türk Telekom Erkek 

Basketbol Takımı, BKT Avrupa Kupası B Gru-
bu'ndaki üçüncü maçında sahasında Sloven-
ya temsilcisi Cedevita Olimpija'yı 78-70 yendi.

İlk iki maçında Litvanya ekibi Lietkabe-
lis ile Yunan temsilcisi Aris Midea'yı yenen 
Türk Telekom, üçüncü maçında da Cedevita 
Olimpija yenerek 3'te 3 yaptı. Öte yandan 
ilk iki maçını kazanan Cedevita Olimpija da 
Ankara'da ilk yenilgisi aldı. Türk Telekom, 
BKT Avrupa Kupası'nın dördüncü haftasında 
15 Ekim'de deplasmanda Fransa'nın Cosea 
JL Bourg-en-Bresse takımıyla oynayacak.

Ankaragücü’nde sakatlığı bulu-
nan dört oyuncudan iyi haber 

geldi.
Sakatlığı nedeniyle takımda 

yer alamayan oyuncular, Mahmut 
Tekdemir, kaleci Bahadır Han 
Güngördü, Dorin Rotariu ve Yusuf 
Emre Gültekin’in sarı lacivertli takı-
mın Antalya kampında çalışmalara 
katılacağı ifade edildi.

Bu dört oyuncunun da büyük 
ihtimalle ligin 9. haftasında dep-

lasmanda oynanacak Malatyaspor 
maçına yetiştirilmeye çalışıldığı 
kaydedilirken, bel fıtığı nedeniyle 
uzun süre takımdan ayrı kalan 
Mahmut Tekdemir’in tedavisinin 
uzama ihtimalinin olduğu belirtildi.

Önce menisküs ameliyatı olan, 
sonra antrenmanda kasığında 
yırtık oluşan Yusuf Emre Gültekin, 
gripal enfeksiyon gerekçesiyle ta-
kımdan ayrı kalan Dorin Rotariu ve 
hafif sakatlığı bulunan kaleci Ba-
hadır Han Güngördü’nün tamamen 
iyileştikleri ve teknik direktör Kenan 
Koçak’ın forma vermesi halinde 
Yeni Malatyaspor mücadelesinde 
görev yapabilecekleri ifade edildi.

DOĞAN BULGUN

Sıkıntı yumağına dönen Başkent takımında sakat 
olan futbolcuların problemleri ortadan kalktı

A.GÜCÜ VE 2 ANTRENÖR 
CEZA KURULUNDA

HABER MERKEZİ-Türkiye Futbol Fede-
rasyonu Hukuk Müşavirliği, Ankaragücü’nün 
Adanaspor ile oynadığı mücadelede yaşanan-
lar gerekçesiyle sarı lacivertli kulüp ile iki ant-
renörü Profesyonel Futbol Disiplin Kurulu’na  
sevk etti. Ankaragücü Kulübü ve antrenörler 
Emre Büyükakpınar ile Kemal Dulda’nın 
PFDK’ya sevk edildi.

GECEKONDU, MANSUR 
YAVAŞ’IN HUZURUNDA

HABER MERKEZİ-Anka-
ragücü taraftar gruplarından 
Gecekondu, Mansur Yavaş'ı 
ziyaret etti. Ziyaretin ardın-
dan yapılan paylaşımda şu 
ifadeler yer aldı.  "Ankara 
Büyükşehir Belediye Başkanı 
Sayın Mansur Yavaş’ı ziya-

ret ederek sıcak ve samimi 
bir görüşme gerçekleştirdik. 
Ankaragücü’ne bugüne kadar 
elinden gelen desteği verdi-
ğini, bundan sonra daha da 
destelerinin güçlenerek de-
vam edeceğinin sözünü aldık. 
Kendisine teşekkürlerimizi 

sunarız. Şehrimizin asırlık 
çınarı ve en büyük marka 
değeri olan Ankaragücünün 
şuan bulunduğu konumdan 
daha iyi yerlere gelmesi adına 
mücadelemizi sürdüreceğiz. 
Daha güçlü bir Ankara, daha 
güçlü bir Ankaragücü!"

KAĞAN
KARACEHENNEM

GENÇLERBİRLİĞİ, GÜÇLÜ 
DÖNMENİN PEŞİNDE

HABER MERKEZİ-
Gençlerbirliği'nde tek-
nik direktör Recep 
Karatepe Milli maç 
arasında takımı ile 
ilgili açıklamalar 
yaptı.

Recep Karatepe, 
"Son Manisa maçında 
hakem takdir hakkını başka 
şekilde kullandı. VAR da devreye 
girmiyor tabii bu pozisyonlarda. 
Penaltı olması için illa oyuncuya 

tekme atmak gerekmi-
yor. Vücut dengesini 

bozmak bile bir 
penaltı nedeni-
dir.  Onun dışında 
oyuncularımın 

mücadelesinden 
memnn kaldım. Milli 

aradan sonra daha güçlü 
bir şekilde döneceğiz. Sakatları-
mızın da iyileşmesiyle tekrardan 
lige tutunacağız ve üst sıralara 
doğru tırmanacağız" dedi.

Recep 
Karatepe

HABER MERKEZİ-1.
Lig’de geride kalan 8 haf-
tada oynadığı maçlardan 
4 yenilgi, 3 galibiyet ve 
1 de beraberlikle ayrılan 
Ankaragücü’nde taraf-
tar maçlara gelmemeye 
başladı.

Ankaragücü’nün 
Eryaman Stadyumu’nda 
Adanaspor’u konuk ettiği 
mücadeleyi tribünlerden 2 
bin 839 biletli taraftar ta-
kip etti. Ankaragücü’nün 
sezonun ilk haftasında 
Şanlıurfaspor ile evinde 
oynadığı mücadeleyi 5 
bin 277, 3. hafta Ümrani-
yespor maçını 5 bin 897, 
4. haftadaki İstanbulspor 
mücadelesini 5 bin 738, 6. 
hafta maçı olan Sakaryas-
por mücadelesini 4 bin 
445 biletli izleyici tribün-
lerden takip etmişti.

TARAFTAR 
TRIBÜNE 

GELMIYOR

HABER MERKEZİ-
Gençlerbirliği'nde sakatlığı nedeniyle 
sezonu kapatan tecrübeli sol bek Yasin 
Güreler ameliyat oldu. Keçiörengücü 
maçının ikinci yarısında yaşadığı sa-
katlık sonrası sol diz ön bağında kopuk 
ve iç menisküsü arka boynuzunda da 
kopuk tespit edilen takım kaptanı Yasin 
Güreler, İstanbul'da ameliyat edildi.

YASIN GÜRELER 
AMELIYAT OLDU

ÇALIŞMALAR ANTALYA’DA DEVAM EDECEK
HABER MERKEZİ-Lige verilen milli ara-

da, çalışmalarına Antalya'da gerçekleştireceği 
kamp ile devam edecek olan Ankaragücü; iki 
gün sürecek atletik performans testlerinin ilk 
etabını tamamladı. Son oynadığı Adanaspor 
maçında 0-0 berabere kalan sarı - lacivert-
liler Milli arayı Antalya'da değerlendirecek. 
Ankaragücü takımı Antalya’da gerçekleştire-
ceği kampta takıma güç ve kuvvet yüklemesi 
yapacak. Takım Antalya'da buluşacak ve Yeni 
Malatya maçına kadar Antalya'da kalacak.    

ANKARA (AA) - Ankara'nın Gölbaşı 
ilçesinde faaliyet gösteren Gölbaşıspor  
Kulübe sponsor olan iş adamı Serdar Öz-
yurt, protokol imza töreninde yaptığı açık-
lamada, sporun toplumun her kesimini bir 
araya getiren, kardeşlik ve dayanışmanın 
en güzel örneklerinin sergilendiği bir olgu 
olduğuna dikkati çekti.

Yerel seçimlerde Gölbaşı Belediyesi-
nin MHP'den CHP'ye geçmesinin ardın-
dan Gölbaşı Belediyespor Kulübünün 
ismini değiştirip Gölbaşıspor Kulübü 
olarak yoluna devam etme kararı aldığını 
hatırlatan Özyurt, "Gölbaşıspor Kulübü-
nün karşılaştığı sorunlar yalnızca kulübün 
değil, tüm spor camiasının ortak sorunu-
dur" dedi.

2024 IBSA Dünya Görme Engelliler Hal-
ter Şampiyonası Kazakistan’ın Astana 

şehrinde başladı. Organizasyonun ilk 
gününde Kadınlar 60 kiloda Döndü Kanat 
ile 67.5 Kiloda yarışan Gülistan Özdemir 
toplamda 9 madalya kazanma başarısı 
göstererek Dünya ikincisi oldu.

SAKATLARDAN 
HABER VAR

RAMAZAN ATABEY


